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Modernizace kanalizace 
na ul. Selská a Zahradkářská

Vážení spoluobčané,

Dnešní úvodník vřesinských novin bych rád věnoval 
zaměstnancům (pedagogickým i  nepedagogickým) naší 
školky, školy, družiny a školní jídelny. Měl by být skromným 
poděkováním za jejich těžkou a záslužnou práci.

Jako starosta obce mám denně minimálně 50 schůzek, 
telefonátů či různých diskusí přímo na  ulicích obce. 60 % 
z  těchto záležitostí jsou pracovní věci, 20 % reklama, 15 % 
stížností a těch zbývajících 5 % pochvaly a ocenění. Protože 
to není úplně mnoho, člověk si opravdu každé hodně váží. 

V lednu letošního roku se podrobila naše, škola, školka, 
jídelna i družina inspekčnímu šetření České školní inspekce. 
Během několika dnů inspektorky vše sledovaly, kontrolova-
ly, účastnily se výuky, výchovy ve školce i ověřovaly kvalitou 
jídla ve školní jídelně. Když si mě pak dámy z inspekce „po-
zvaly na kobereček“, aby mě seznámily s výsledkem šetření, 
nešlo se mi na toto setkání úplně lehko. Obával jsem se, že 
mi k současným starostem přibudou další, které budu mu-
set, jakožto zástupce zřizovatele, neprodleně řešit. 

Závěry, které jsem si však na setkání vyslechl, mi však 
téměř vyrazily dech a  byly balzámem na  ustaranou sta-
rostovskou duši. Já jsem byl sice vnitřně přesvědčen, že jsou 
naše školka, škola i jídelna na slušné úrovni, ale tolik chvály 
na  způsob a  kvalitu vzdělávání, přístupu k  předškolákům 
i  žákům, na  atmosféru ve  škole a  školce, na  vybavení ško-
ly, na skvělou práci zaměstnanců jídelny a družiny, to jsem 
opravdu nečekal. Konec konců udělejte si obrázek sami 
v článku uvnitř tohoto vydání Vřesinských novin, který na-
jdete spolu s krátkým rozhovorem s paní ředitelkou.

Protože nemám dost prostoru poděkovat všem zaměst-
nancům školy, školky, jídelny a  školní družiny, dovolím si 
poděkovat alespoň těm nejdůležitějším. Ředitelce školy 
Lence Skýbové, vedoucí učitelce školky Marcelce Kudelové, 
vedoucí kuchyně Andrejce Klanicové (dle inspektorek, zrov-
na právě jí máme vyvažovat zlatem J). Takže děvčata, ale 
zároveň všichni zaměstnanci uvedených institucí, za celou 
radu i zastupitelstvo obce vám za vaši práci moc děkuji. Vaší 
zásluhou máme v obci školu, na kterou můžeme být hrdi.

Petr Řeháček, starosta obce
pokračování na další straně

V letošním roce čeká naši obec, pokud nenastanou něja-
ké nepředvídatelné okolnosti, několik významných a finanč-
ně náročných investičních akcí. Jedná se o výstavbu chodní-
ku na ul. Osvobození od budovy bývalé Jednoty k parkovišti 
u hřiště (cca 7 mil. Kč), oprava střechy na MŠ (cca 2,5 mil. 
Kč), instalace FVE na budovách školy, školky a zdravotního 
střediska (cca 5 mil. Kč), revitalizace sběrného místa (cca 
3 mil. Kč), ale hlavně jedna z největších investic obce v po-
sledních letech, modernizace kanalizace na ul. Selská a části 
ul. Zahrádkářská (35 mil. Kč). Uváděné částky jsou pouze 
orientační (takto byly schváleny v  rozpočtu obce na  rok 
2025), realita bývá často odlišná. Nikdy nevíme, jaké budou 
nabídky firem ve  výběrových řízeních a  co vše nastane při 
vlastní realizaci.

Zadávací dokumentace na  výběrové řízení projektanta 
kanalizace na ul. Selská byla zpracována již bývalým vedením 
naší obce. Nejlepší nabídku odpovídající zadávacím pod-
mínkám předložila obci firma SWECO a.s., která následně, 
během let 2022-2024, projekt zpracovala. Když jsme tento 
projekt, před výběrovým řízením na realizátora stavby kon-
zultovali s původním a novým vodohospodářem obce, došli 
jsme k závěru, že původní zadání, tedy i zpracování, úplně ne-
odpovídá potřebám obce, především neřeší problematiku ba-
lastních vod v dané lokalitě. Musím na tomto místě pochválit 
všechny radní a zastupitelé, že na tuto skutečnost okamžitě 
zareagovali. Opakovaně jsme se sešli a  s  vodohospodářem, 
s radními bývalého vedení obce, s bývalým starostou a větši-
nou současných zastupitelů celou záležitost řešili. Na základě 
těchto jednání došlo k výrazné úpravě projektu, který byl ná-
sledně přepracován do  podoby odpovídající potřebám obce 
v této záležitosti. Podařilo se tak uspořit finanční prostředky 
v  řadě miliónů korun, které mohou být efektivně využity ji-
nak. Má-li někdo zájem o bližší informace k této záležitosti, 
jsem mu kdykoli k dispozici.

V době čtení tohoto článku už budeme vědět, kdo bude 
zhotovitelem tohoto projektu, jaká bude vysoutěžená cena 
a v jakém termínu k realizaci dojde. Co však víme už nyní a co 
je důležité především pro obyvatele ulice Selská:

- projekt bude realizován minimálně ve třech etapách 
tak, aby vždy alespoň polovina ulice Selská byla průjezdná 
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a mohli na ní tak parkovat auta lidí, kteří se ke svým nemo-
vitostem v daný okamžik nedostanou (detaily budou dojed-
nány se zhotovitelem)

- na  určitou dobu bude zcela neprůjezdná ul. Zahrádkář-
ská. Doprava bude obousměrná po ul. Nádražní

- obec zajistí dostatek prostor k provizornímu parkování
- přípojka k  nové splaškové kanalizaci bude přivedena 

na hranici pozemku každé nemovitosti. Bude povinností kaž-
dého vlastníka, aby se do 3 měsíců po dokončení stavby na tuto 
kanalizaci napojil. Před napojením bude potřeba vyzvat vodo-
hospodáře obce ke kontrole napojení. Výkopové práce a napo-
jení si můžete samozřejmě provést sami nebo vám doporučíme 

firmy, které tyto drobné práce tykající se kanalizace pro obec 
dlouhodobě vykonávají

- rádi bychom dojednali, aby během pokládky nové splaš-
kové kanalizace byl do výkopu uložen i optický kabel (na zákla-
dě smlouvy o přípoloží), čímž by odpadly další výkopové práce, 
které v následujících letech čekají v podstatě celou obec

Občany bydlící na ul. Selská a části Zahrádkářské nečeká 
úplně klidný rok, ale věřte mi, prostě není jiná cesta. Po  vy-
budování kanalizace opravíme a dle možností i rozšíříme tuto 
komunikaci a vy budete mít desetiletí klid. Prosím proto o trpě-
livost a shovívavost. Pro řešení jakýchkoli záležitostí týkajících 
se této stavby jsem vám všem kdykoli k dispozici. 

Petr Řeháček, starosta obce

Kanalizace, stočné a věci s tím související – 
priorita současného vedení obce

O  problematice kanalizace bylo 
v posledních letech napsáno již mnohé. 
Už Jirka Kopeň, můj předchůdce, na-
psal ve Vřesinských novinách, že obec-
ní kanalizace je největším „kostlivcem 
ve  skříni“ naší obce. Bohužel, kostliv-
cem, který tady dlouhá leta nebyl řešen, 
byť kroky k řešení měly být podniknuty 
již někdy v prvním desetiletí tohoto sto-
letí. Již tehdy měla začít postupná mo-
dernizace kanalizačního systému (byly 
vhodné dotace), mělo být řešeno a evi-
dováno odvádění odpadních vod jednot-
livých nemovitostí (karty producentů 
splaškových vod) a rovněž měli být ak-
tivně řešeni neplatiči stočného (na obci 
evidujeme dluhy až z  roku 2012) A  to 
uvádím pouze ty opravdu nejdůležitější 
záležitosti. Bohužel, v  minulosti se tak 
nestalo, což je sice špatně, ale já to po-
važuji celkem za pochopitelné. Jedná se 
totiž o kroky velmi nepopulární, náklad-
né a život komplikující, které přitom ne-
přihrávají příliš kladných „politických“ 
bodů, takže se tehdejším starostům 
vlastně příliš nedivím. „Když to vydrže-
lo dosud, tak to ještě pár let (třeba 1 vo-
lební období) vydrží“, jistě přemýšleli. 
Ale přemýšlet takhle prostě nejde do ne-
konečna, proto současné vedení obce 
bere tuto problematiku velmi vážně a je 
její jednoznačnou prioritou.

První kroky k  řešení této problema-
tiky podniklo již bývalé vedení obce, kdy 
byl vybrán zhotovitel projektu rekon-
strukce kanalizace na  ul. Selská a  části 
Zahrádkářská a zpracována studie prove-
ditelnosti odvádění balastních a  odpad-
ních vod z  oblasti mezi Malou Stranou 
a  Hlavní, což je stěžejní záležitost celé 

problematiky. Ostatní záležitosti s kanalizací 
související však nebyly řešeny vůbec.

Jak jsem poznamenal výše, pro součas-
né vedení je tato problematika prioritou. Byl 
dokončen projekt na  rekonstrukci kanali-
zace na ul. Selská, který se bude realizovat 
letos (více info na jiném místě tohoto čísla). 
Došlo k výměně vodohospodáře, kdy Marti-
na Jaroše odcházejícího pomalu do zaslou-
ženého důchodu nahradil Roman Przybyla, 
který do řešení dané problematiky vnesl čer-
stvý vítr. Dovolím si jej představit pomocí 
rozhovoru v příštím čísle Vřesinských novin. 
Společně, už po konzultacích s novým vodo-
hospodářem, si následně rada obce stanovi-
la priority v dané problematice, na kterých 
se začalo neprodleně pracovat a  které byly 
schváleny nejen radou obce, ale i zastupitel-
stvem. Ty nejdůležitější jsou:

1. Vytvořit karty producentů odpadních 
vod (způsob odvádění odpadních vod, způsob 
nakládání s dešťovými vodami, nákres kanali-
zace, stav smluvního vztahu apod.).

2. Řešení problematiky neplatičů stoč-
ného a těch, kteří nepodepsali novou smlou-
vu o  odvádění, čištění či jiné likvidaci od-
padních vod.

3. Řešení problematiky snížení podílů 
balastních vod v kanalizaci obce (volba způ-
sobů řešení v  lokalitě mezi ul. Malá Strana 
a Hlavní dle zpracované studie z roku 2018).

4. Zajištění kamerových zkoušek v  pro-
blematických úsecích kanalizace (nebo celé 
obce). Následně návrh na opatření u těch ne-
movitosti, které nemají odvádění odpadních 
vod vyřešeno. Volba dalšího postupu u  těch, 
kteří přes výzvu k napojení nebudou reagovat.

5. Oprava vodní nádrže, především 
hráze, rybníku „V Oší“ – je zpracován pro-
jekt, je potřeba připravit žádost o  dotaci 

a záměr realizovat v roce 2026.
6. Řešení problematiky odvádění 

dešťových vod u  podnikatelů (hospody, 
penzióny, servisy apod.).

7. Škola, školka a obecní budovy ne-
platí stočné, což je legislativně špatně – 
náprava stavu.

8. Sledování a řešení změn legislati-
vy (fond oprav, výše stočného, nový sta-
vební zákon apod.). Příprava podkladu 
pro radu a zastupitelstvo obce, aby obec 
okamžitě na změny reagovala.

9. Sledování dotačních titulů týkajících 
se modernizace a výstavby kanalizace. Pří-
prava podkladů pro žádosti o tyto dotace.

10. Řešení způsobu účtování stoč-
ného tak, aby odpovídalo současnosti 
(viz. Klimkovice). Nákup a implementa-
ce vhodného účetního programu, zaško-
lení pověřených pracovníků.

11. Řešení problému kanalizace ul. 
Pod Lipou, především s důrazem na pře-
vedení dešťových vod přímo do Vřesinky.

12. Řešení problematiky odpadních 
a dešťových vod v areálu bývalého JZD.

Vidíte sami, že těch úkolů je oprav-
du hodně a nepůjdou vyřešit za pár mě-
síců. Nicméně na  mnoha z  nich se již 
začalo intenzivně pracovat a my na radě 
obce pevně věříme, že do 2-3 let by mělo 
být vše nastaveno tak, aby problematika 
kanalizace přestala být oním pověstným 
kostlivcem ve skříni. Moc bych vás tímto 
všechny požádal o  shovívavost a  trpěli-
vost a především o pomoc a součinnost 
při řešení části této problematiky, přede-
vším v  záležitosti evidence producentů 
odpadních vod. Určitě se to neobejde 
bez nějakých problémů, ale až bude vše 
nastaveno, vyplatí se to nám všem.       

Petr Řeháček, starosta obce
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DŮLEŽITÉ – PROSÍM, NEPŘEHLEDNĚTE
1. dovolujeme si Vás informovat o  změně účtů pro platbu 

stočného. Nové číslo účtu je: 

               19-1760065389/0800
Pokud bude platba uhrazena na staré číslo účtu, bude vráce-

na zpět plátci. Omlouváme se za případné komplikace.
2. Dovolujeme si Vás tímto informovat, že obec Vřesina, 

jako vlastník a provozovatel kanalizace, se rozhodla, že od břez-
na roku 2025 bude probíhat mapování producentů odpadních 
vod. Cílem mapování je dokreslení celkové situace k nakládání 
s odpadními a srážkovými vodami na území obce.

Mapování bude realizováno fyzickou návštěvou pověřeným 
zástupcem obce u každého producenta odpadních vod. Během 
návštěvy bude na  základě dotazování vyplněn předpřipravený 
dotazník, do kterého se provede orientační zákres průběhu vaší 

kanalizační přípojky. Dále nás bude zajímat, zda jste ze své vlast-
ní iniciativy realizovali nějaká opatření k regulovanému odtoku 
srážkových vod do kanalizace obce. 

V případě, že Vás doma nezastihneme, tak Vás budeme kon-
taktovat telefonicky k domluvení termínu návštěvy.

Cílem tohoto mapování je zlepšení evidence a  efektivity 
správy kanalizační sítě v naší obci. 

Děkujeme za Vaši spolupráci a ochotu přispět k tomuto dů-
ležitému projektu.

3. Dovolujeme si Vás požádat o  udělení souhlasu se 
zasíláním faktur za  stočné na  osobní e-mailovou adresu. To 
můžete udělat vyplněním níže uvedeného textu a doručením 
na  OÚ, zasláním vyplněného formuláře na  mail starosta@
vresina.cz, popřípadě návštěvou OÚ a  vyplněním formuláře 
přímo tam.

Jestliže budete nadále požadovat doručení do  poštovní 
schránky, sdělte prosím na OÚ adresu pro doručení v případě, že 
je odlišná od adresy odběrného místa.

V případě jakýchkoli dalších odlišností při doručování fak-

Jméno, Příjmení:

Číslo domu (odběrného místa):

E-mailová adresa pro zasílání faktur za stočné:

Udělení souhlasu:     ANO / NE  (nehodící škrtněte)

Podpis:

tur za stočné, které budete požadovat upravit, obraťte se na za-
městnance OÚ Pavla Závadu, tel. 602 429 592, popřípadě přímo 
na starostu obce Petra Řeháčka, tel.732 515 219.

Petr Řeháček, starosta obce

Rozhovor s Lenkou Skýbovou, 
ředitelkou MŠ a ZŠ ve Vřesině

pokračování na další straně

Paní ředitelko, ve  Vřesinských no-
vinách se pomalu stává tradicí rubrika 
„Starosta se ptá“. Využil bych toho, že 
právě v tomto čísle seznámíte vřesinskou 
veřejnost s  výsledky šetření České škol-
ní inspekce, která navštívila naši školu 
na  počátku letošního roku, ke  krátkému 
rozhovoru s vámi.

Povězte nám krátce něco o  sobě? 
Především o  vaší profesní minulosti 
a jak dlouho jste ředitelkou v naší škole?

Moje cesta k učení začala už dávno – 
vždy mě bavilo pracovat s dětmi a pomá-
hat jim objevovat svět. Začínala jsem jako 
vychovatelka, poté jsem učila na 1. stupni 
základní školy, následně jsem se stala zá-
stupkyní ředitele na základní škole v Ost-
ravě a dnes působím již třináctým rokem 

jako ředitelka naší vřesinské školy. Kro-
mě toho své zkušenosti občas předávám 
dál jako lektorka učitelům a  ředitelům 
škol v Moravskoslezském kraji.

Když nejsem ve škole, ráda si odpoči-
nu s dobrou knihou. Čtu toho hodně, ale 
nejvíce mě baví fantasy literatura. Odpo-
čívám také při pečení kváskového chleba 
a pokud mám příležitost, ráda cestuji. Po-
znávání nových míst, lidí a kultur mě vždy 
obohacuje a  přináší mi novou inspiraci 
jak do života, tak do práce.

Ředitel/ka školy je jmenována 
vždy na  6-ti leté období. Loni rada 
schválila, abyste zůstala ředitelkou 
naší školy až do roku 2030. Ale nazna-
čovala jste mi, že už to může být napo-
sled. Máte tedy ještě nějaké profesní či 
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osobní sny, které byste si ráda splnila, 
a které se již s působením u nás ve Vře-
sině neslučují? 

Být ředitelkou školy ve Vřesině je pro 
mě srdeční záležitostí. Tahle škola, děti, 
kolegové i rodiče jsou součástí mého pro-
fesního i osobního života a práce mě stále 
baví. Největší radost mám z  momentů, 
kdy se ve  třídách děje opravdové učení, 
kdy vidím, jak děti rostou nejen ve  zna-
lostech, ale i jako osobnosti.

V  posledních letech ale neúměrně 
narůstá administrativa, která bere čas 
na to, co považuji za skutečně důležité – 
podporu učitelů, rozvoj pedagogické prá-
ce a zlepšování výuky. Čím dál více času 
trávím nad dokumenty místo ve třídách, 
což mě upřímně mrzí. Druhou nejisto-
tou do budoucna jsou plány Ministerstva 
školství na slučování škol do tzv. svazko-
vých škol pod svazkovými obcemi. Pokud 
by k tomu došlo, může se stát, že role ře-
ditelů menších škol, jako je ta naše, se vý-
razně změní, nebo dokonce zanikne. Co 
bude dál, to zatím nikdo neví. Uvidíme, 
co budoucnost přinese. 

O  budoucnosti a  rozvoji naší ško-
ly společně často diskutujeme. Letos 
začneme realizovat projekt „Virtuální 
realita v ZŠ Vřesina“. Máte ještě něja-
ké další smělé plány, jak povznést naši 
školu na vyšší úroveň?

Ano, projekt „Virtuální realita v  ZŠ 
Vřesina“ je skvělým krokem kupředu, ale 
rozhodně není jediným plánem na rozvoj 
školy.

Po  stránce investiční bych ráda do-
táhla do  konce rekonstrukci tělocvičny, 
která probíhá každý rok postupně po jed-
notlivých částech. Mým velkým snem je 
ale vybudování nové multifunkční učeb-
ny v prostorách vestibulu tělocvičny s ná-
vazností na  venkovní prostranství. Tato 
učebna by se zaměřila na  polytechnické 
vzdělávání – zahrnovala by možnosti 
vaření, přípravy jídel, pěstování rostlin 
a práci s různými druhy nářadí jako je vr-
tačka, pila, kladivo apod. Prostor by také 
mohla využívat školní družina v odpoled-
ních hodinách nejen pro své projekty, ale 
i  pro relaxaci. Cílem je, aby dnešní děti 
získaly více praktických dovedností a byly 
zručnější v běžném životě.

Co se týče kvality výuky, jsem hrdá 
na  to, že podle České školní inspekce 
máme skvělé výsledky a jdeme správným 
směrem. Naší prioritou je pokračovat 
v  práci, jak ji máme nyní nastavenou, 
a dál rozvíjet aktivní učení a individuální 
přístup k  žákům. Ráda bych však školu 
více otevřela mladým lidem – konkrétně 

studentům učitelství Ostravské univerzi-
ty, kteří by u nás mohli absolvovat dobro-
volnické stáže v  rámci tandemové výuky 
s našimi zkušenými učitelkami. Myslím, že 
propojení s budoucími učiteli by mohlo být 
přínosné pro všechny – naši žáci by získali 
nové podněty, naši učitelé by mohli sdílet 
své zkušenosti a  mladí studenti by měli 
možnost vidět realitu školní praxe v inspi-
rativním prostředí.

Věřím, že kombinace moderních tech-
nologií, praktického vzdělávání a  kvalitní 
pedagogické práce může naši školu posu-
nout zase o kus dál.

V podstatě každý měsíc čtu o šikaně 
na základních školách, což je podle mě ta 
nejhorší věc, která může jakoukoli školu 
potkat? Jak je to u nás a jak tomu před-
cházíte?

Souhlasím, že šikana je velmi vážný 
problém, kterému je třeba aktivně předchá-
zet. Naše škola se snaží vytvářet bezpečné 
a  respektující prostředí. Máme jasně na-
stavená pravidla a  systém prevence, včet-
ně programů zaměřených na dobré vztahy 
mezi dětmi. Pravidelně školíme pedagogy, 
aby uměli rozpoznat varovné signály a ve-
deme děti k tomu, aby se nebály o problé-
mech mluvit. Důležitá je také spolupráce 
s  rodiči – když táhneme za  jeden provaz, 
můžeme případné problémy řešit včas.

Abychom naši práci v této oblasti ještě 
více posílili, plánujeme se od příštího roku 
zapojit do projektu KiVa. Jedná se o mezi-
národně uznávaný program prevence šika-
ny, který vznikl ve Finsku a jehož účinnost 
byla prokázána ve více než 20 zemích. KiVa 
se zaměřuje nejen na řešení šikany, ale pře-
devším na  práci s  celým kolektivem – učí 
děti, jak správně reagovat, pokud se s něja-
kou formou šikany setkají, a pomáhá budo-
vat pozitivní třídní klima. Věříme, že tento 
program bude dalším krokem k  tomu, 
aby se naše škola stala ještě bezpečnějším 
a přátelštějším místem pro všechny děti.

Ve  Vřesině máme pouze 1. stupeň 
ZŠ, přičemž zřízení 2. stupně je u nás 
velmi obtížné ne-li nemožné. Jaký je 
váš názor na toto téma?

Zřízení 2. stupně by bylo velkou vý-
zvou – nejen finančně, ale i  personálně 
a organizačně. Vyžadovalo by značné in-
vestice do prostor, vybavení a především 
do kvalifikovaných učitelů pro jednotlivé 
předměty.

Na druhou stranu to ale není nemož-
né. V poslední době stále častěji slýchám 
od rodičů, že řeší otázku „kam dál“ a ne-
daří se jim najít v  okolí školu, která by 
navazovala na  filozofii a  směřování naší 
školy. Mnozí by proto upřednostnili, kdy-
by jejich děti mohly pokračovat v docház-
ce přímo u nás. Chápu, že pokud si rodiče 
váží naší cesty, způsobu výuky a klimatu 
školy, chtějí v  tomto duchu pokračovat 
i na druhém stupni.

Osobně bych myšlenku vybudování 
2. stupně podpořila, nejsem si ale jistá, 
zda v  současné době, kdy ministerstvo 
školství směřuje ke slučování do tzv. svaz-
kových škol, by takový krok měl dlouho-
době smysl. 

Každopádně vnímám tuto diskusi 
jako důležitou a  jsem otevřená hledání 
nejlepších řešení pro budoucnost naší 
školy i našich žáků.

  Jaké jsou vlastně vřesinské děti?
Vřesinské děti jsou zvídavé, energic-

ké a mají chuť se učit. Každé dítě je jiné, 
a proto se snažíme nabízet co nejvíce pří-
ležitostí, aby se mohlo rozvíjet v tom, co 
ho baví a v čem vyniká. Baví mě sledovat, 
jak rostou a  jak se z  nich stávají mladí 
lidé, kteří mají svůj názor a  odvahu se 
ptát. Myslím, že vřesinská škola je pro ně 
skvělým startem do dalšího života.

Děkuji za  rozhovor a  moc děkuji 
za práci, kterou pro obec děláte.   

Petr Řeháček, starosta obce

 ZPRÁVY ZE ZŠ A MŠ
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Mateřská škola a základní škola včet-
ně školní družiny se v  lednu letošního 
roku podrobila inspekčnímu šetření Čes-
ké školní inspekce. Výsledky této návště-
vy nám přinesly důležité potvrzení toho, 
že naše škola nejenže poskytuje kvalitní 
vzdělávání, ale také vytváří podnětné 
a přátelské prostředí pro všechny děti.

Celá inspekční zpráva je k  dispozi-
ci na  webových stránkách školy, ale my 
bychom rádi touto cestou přiblížili obča-
nům Vřesiny její hlavní závěry.

Vynikající spolupráce a  promyšle-
né vedení

Ředitelka spolu s  vedoucími pracov-
níky řídí školu s jasnou vizí a promyšlenou 
dlouhodobou strategií. Inspekční zpráva 
ocenila jejich aktivní přístup k rozvoji ško-
ly a schopnost efektivně řídit pedagogický 
proces. Velkým pozitivem je také otevřená 
spolupráce mezi pedagogy, kteří vzájemně 
sdílejí zkušenosti, využívají moderní vý-
ukové metody a pravidelně se vzdělávají.

Kvalitní výuka s individuálním pří-
stupem

Inspekce potvrdila, že naši pedago-
gové výuku důkladně promýšlejí a  dbají 
na to, aby žáci nejen získávali nové zna-
losti, ale také rozvíjeli kritické myšlení 
a  učili se spolupráci. Velkou devizou 
školy, a  to jak mateřské, tak základní, je 
podpora individuálních vzdělávacích po-
třeb – učitelé přizpůsobují výuku podle 
schopností dětí a dávají prostor jak těm, 
kteří potřebují speciální péči, tak i  těm, 
kteří potřebují náročnější výzvy. 

Moderní vybavení a příjemné prostředí
Inspekce vyzdvihla také moderní a in-

spirativní prostředí, které v mateřské a zá-
kladní škole máme. Třídy jsou vybaveny 
interaktivními tabulemi nebo interaktiv-
ními panely, iPady, různými robotickými 
pomůckami, velkým množstvím dětských 
knih, kvalitními hračkami a dalšími moder-
ními pomůckami, které podporují vzdělá-
vací proces. Nedávné rekonstrukce přinesly 
vylepšení odborných učeben a venkovního 
sportoviště, které bylo v  minulé inspekční 
zprávě z roku 2017 identifikováno jako sla-
bá stránka školy. Velký podíl na kvalitním 
vybavení školy má zřizovatel, který ji dlou-
hodobě podporuje nejen finančně, ale také 
při zapojování do  projektů z  evropských 
fondů, díky nimž se podařilo realizovat 
řadu modernizací a inovací. Inspekce také 
ocenila dostatek relaxačních zón pro žáky 
a velmi přátelskou atmosféru, kterou škola 
dětem nabízí.

Naše škola vyniká kvalitou výuky i péčí o žáky
Výborné výsledky žáků
Důkazem kvalitní výuky jsou skvělé 

výsledky žáků. Každoročně dosahujeme 
vysokého procenta žáků s  vyznamenáním 
a  významná část našich páťáků úspěšně 
pokračuje na  víceletých gymnáziích. Vý-
borné výsledky měli naši žáci 5. tříd také při 
posledních třech testováních České školní 
inspekce, která probíhají jednou za tři roky 
napříč celou Českou republikou. Tento 
úspěch je důkazem kvalitní přípravy žáků, 
promyšlené výuky a  důsledné práce peda-
gogů, kteří se snaží nejen předávat znalos-
ti, ale také podporovat rozvoj klíčových do-
vedností potřebných pro další vzdělávání.

Aktivní zapojení do  života obce 
a spolupráce s dalšími školami

Inspekční tým vysoko hodnotil naši ak-
tivní roli v komunitním životě obce a širokou 
spolupráci s  rodiči a veřejností. Naše škola 
není jen místem vzdělávání, ale také důleži-
tou součástí komunitního života ve Vřesině. 
V  mateřské a  základní škole organizujeme 
široké spektrum akcí pro děti, rodiče i  ši-
rokou veřejnost. Inspekce také ocenila naši 
spolupráci s  dalšími základními a  mateř-
skými školami, pořádání poměrně velkého 
množství otevřených hodin pro vyučující 
z  různých míst Moravskoslezského kraje 

 ZPRÁVY ZE ZŠ A MŠ

a vzájemnou kolegiální podporu při vzdě-
lávání pedagogických pracovníků. 

Co zlepšit? Pravidla chování
Inspekční zpráva identifikovala jednu 

oblast ke  zlepšení – důsledné dodržování 
pravidel chování žáky ve výuce a respekto-
vání pokynů učitelů a vychovatelů. Vedení 
školy na tuto výzvu reaguje a již nyní zavádí 
opatření, která povedou k většímu respek-
tování školního řádu a plynulému průběhu 
hodin. Abychom v  této oblasti dosáhli co 
nejlepších výsledků, potřebujeme podpo-
ru a spolupráci rodičů, kteří mají klíčovou 
roli v upevňování hodnot, jako je vzájemný 
respekt a  odpovědnost. Společným úsilím 
můžeme dětem vytvořit prostředí, kde se 
budou cítit bezpečně a kde bude učení efek-
tivní a příjemné pro všechny.

Škola, na kterou můžeme být hrdí
Celkově inspekční zpráva potvrdila, 

že naše malá základní a  mateřská škola 
ve Vřesině patří mezi kvalitní školy s mo-
derním přístupem k  výuce a  pozitivním 
klimatem. Děkujeme všem pedagogům, 
rodičům a dětem za jejich práci a podpo-
ru – společně budujeme školu, na kterou 
můžeme být právem hrdí!

Za všechny pracovníky školy sepsala 
Lenka Skýbová
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Další kontejnerové stání
Asi se Vám někdy stalo, tak jako mně, že vjíždíte do  něja-

ké obce nebo města a  první, co vidíte, je množství špatně sto-
jících kontejnerů na  různý druh odpadů a  kolem nich spoustu 
nepořádku. Nic pěkného to není a také to ,,něco“ ukazuje. Ví to 
současné vedení obce a  věděly to i  minulé obecní rady. A  proč 
to píšu. V loňském roce rada obce rozhodla realizovat výstavbu 
nového kontejnerového stání, včetně dlažby, na pronajatém po-

V  loňském roce jsme slavnostně otevřeli revitalizovaný Kačák a  jeho okolí. 
Je takový, jaký jsme si ho na společných setkáních navrhli a chtěli. Společnými 
silami formou brigád jsme si ho utvořili k obrazu svému a mnoho z nás tuto in-
vestici podpořilo také finančním darem. Dnes je to krásné místo v naší obci, místo 
relaxace, her a odpočinku. Každý den tam vidím lidi na procházkách a hrající si 
děti. Chraňme si ho, pečujme o něj a nedovolme jeho ničení. Je to přece nás všech. 
A ještě jedno upozornění, Kačák a jeho prostory nejsou místo pro venčení našich 
pejsků a když už to pejsek nevydrží, tak na jeho začátku je schrána na psí exkre-
menty. Děkuji, že jsme k  sobě a  našim dětem ohleduplní a  opět opakuji - je to 
přece nás všech.         Pavel Pokorný, místostarosta obce Vřesiny 

zemku na  ulici Záhumenní. V  současnosti už stojí a  plní svou 
funkci. Jenom pro informaci - Vřesina má těchto krytých kon-
tejnerových stání už šest a pracovníci údržby obce třikrát týdně 
dělají v jejich okolí úklid a pořádek, neboť někteří se do kontej-
neru bohužel netrefí.

A  že nám na  čistotě a  vzhledu naší obce opravdu záleží, 
ukazuje i další akce, a to ,,Čistíme Vřesinu“, která se bude konat 
v sobotu 5. dubna. O podrobnostech budete informováni. 

Pavel Pokorný, místostarosta obce

Obecní ples
Obecní ples Vřesina 2025 se nesl v duchu ekologie – aktuál-

ního a důležitého tématu, které se promítlo do celého večera. Ples 
byl zároveň oslavou nového areálu Kačák, jenž symbolizuje pro-
pojení lidí s přírodou a stává se významným místem pro setkávání.

Hlavní barvou večera byla zelená, symbolizující harmonii 
a udržitelnost. Páry, které dorazily v zeleném oblečení, nejenže 
skvěle ladily s atmosférou, ale jeden z nich si odnesl speciální od-
měnu – láhev kvalitního italského šumivého vína.

Bohatý program a nezapomenutelná zábava
Celým večerem provázela oblíbená kapela Impulz, která svým 

energickým repertoárem udržovala taneční parket plný až do po-
zdních hodin. Hosté se mohli také vyfotit v zábavném fotokoutku, 
odkud si odnášeli krásné vzpomínky v podobě originálních snímků.

Jedním z  vrcholů programu byla barmanská show, která 
sklidila velký úspěch. Zkušení barmani předvedli své mistrovské 
umění a někteří hosté měli možnost ochutnat jejich exkluzivní 
drinky, na kterých si pochutnali do poslední kapky.

Ocenění pro inspirativní osobnosti
Jako každý rok byl na plese vyhlášen Pár roku 2024. Tento 

titul si tentokrát odnesli manželé Bestovi, kteří slaví krásných 
28 let společného života. Na památku obdrželi šperky Swarovski 
(samozřejmě zelené barvy) a láhev archivního vína. Jejich příběh 
byl inspirací pro všechny přítomné a v této krásné tradici bude-
me pokračovat i v dalších letech.

Oceněn byl také pan starosta Ing. Petr Řeháček, kterému byl pře-
dán diplom a láhev slivovice jako poděkování za jeho práci pro obec.

O půlnoci přišla na řadu tombola, která nabídla pestrou šká-
lu cen. Velké poděkování patří všem sponzorům, kteří přispěli 
a pomohli udělat tento večer ještě výjimečnějším.

O občerstvení se postarali manželé Sedláčkovi se svým tý-
mem, kteří zajistili vynikající gastronomický zážitek. Díky jejich 
péči a skvělé organizaci si hosté mohli vychutnat nejen skvělou 
atmosféru, ale i vynikající menu.

Děkujeme všem hostům, kteří se plesu zúčastnili a společně 
s  námi prožili nezapomenutelný, elegantní večer plný radosti, 
hudby a tance. Těšíme se na příští ročník a už připravujeme další 
téma, určitě se máte na co těšit!   

Barbora Benešová

Je to přece nás všech!
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Rozhovor s Jarkem Štverkou
INFORMACE Z OBCE

Ahoj Jarku, ráda vás čtenářům před-
stavím, jste jeden z členů – dovolím si říci 
srdce projektu, který se podílel na  pro-
jektu My spojíme vodu – ona spojí nás, 
dovolte mi pár otázek:

Osobní zapojení a motivace

Jak jste se k projektu Kačák dostal? Co 
vás na něm zaujalo?

Do projektu jsem se dostal na oslove-
ní paní radní Benešové :) Nadchl mě pře-
devším zájem vedení obce „něco udělat“ 
s  prostorem okolo Kačáku a  zajímavým 
týmem Vřesiňáků.
Jaké byly vaše první dojmy z areálu a co 
jste v něm viděl za potenciál?

Plocha okolo Kačince – Kačáku 
a  rybníkem v  Oši je sama o  sobě vel-
mi zajímavá a  má svůj velký potenciál 
a  to jak svou polohou v  obci, velikos-
tí, vegetací a  tekoucí vodou, tak živou 
přírodou. Toto vás osloví vždy, když se 
do  této oblasti dostavíte a  rozhlédnete 
se okolo sebe.
Měl jste od začátku jasnou vizi, nebo se 
váš přístup postupně vyvíjel?

Má myšlenka propojit rybník a Kači-
nec podél potoka je již letitá, mnohokrát 
když se člověk chtěl dostat od  rybníka 
ke Kačáku a chtěl zůstat v přírodě, dral se 
někdy víc někdy míň vyšlapanou stezkou, 

kterou si lidé již sami vychodili podél poto-
ka vysokou travou a spadanými stromy až 
se dostal na  rovinu okolo Kačáku. Takže 
základní vize byla a myslím si podle vyšla-
pané stezky nejen moje :).

Plány a realizace

Jaké byly vaše původní nápady pro are-
ál? Něco, co se třeba nakonec nepovedlo 
realizovat?

Každý člověk má svou osobní před-
stavu, jak by mělo co vypadat, ale jednalo 
se o  komunitní projekt a  podněty vzešlé 
z  mnoha setkání jsou hlasem lidu, tudíž 
osobní představy zpravidla ustoupí, ale to 
je správné. Zatím se stále řeší „latrína“, tak 
sám jsem zvědav na výsledek.
Jak probíhala spolupráce s krajinnou archi-
tektkou Ivou Škrovovou a celým týmem?

S  paní Škrovovou jsem se poprvé se-
tkal až na  komunitních setkáních, je to 
žena, co rozumí své práci a  má cit, což 
v krajině je velmi podstatné, neboť vybudo-
vané prvky nelze jednoduše přemístit jako 
nábytek v pokoji. A tým? Tak lepší tým bych 
asi těžko hledal.
Narazili jste během realizace na  nějaké 
zásadní překážky? Jak jste je překonali?

Ne, byly to jen běžné problémy a vyře-
šili jsme je s lehkostí. Poradili jsme si i s po-
vrchovou vodou po  povodních a  vytvořili 

okolo posezení ohniště vodní žlábeček, 
který ústí až v  potoku. Jeho delší část 
není vidět, je pod zemí. Během povodní 
jsem v  ploše areálu vykopal odvodňující 
drážky na zmírnění škod tekoucí vodou, 
která ničila kamenný chodník a vše, co jí 
stálo v cestě.
Co pro vás bylo při práci na  projektu 
největší výzvou?

Samotné provedení projektu, jako 
u každého projektu, se realizace dle před-
stav dokumentace projektu postupem 
času mění, změny musejí být jemné a vý-
sledek co nejlepší. Takže záleží prakticky 
na všem.
Na jaký prvek nebo část areálu jste nej-
víc hrdý?

Celý zbudovaný areál je příjemný, 
krajinu respektující, trávy a  keře vysa-
zené doplní stavby, stejně jako lavičky 
na odpočinek. Areál totiž teprve dostane 
„život“, během výstavby jsme načas ži-
vot samotnou prací vytlačili, jinak to ani 
nejde a  lidé sami budou vnímat, jak se 
krajina regeneruje a bude jim v ní krásně. 
Páteřním prvkem je kamenný meandru-
jící chodníček, na  jehož konci je ohniště 
s altánem a hrází na potůčku – toto vše se 
velmi zdařilo. Oceněním našeho společ-
ného úsilí a práce je především pohyb lidí 
v tomto areálu. Je to kus krajiny pro lidi, 
aby se jim ve Vřesině líbilo o trošku víc.

pokračování na další straně
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INFORMACE Z OBCE

Hodnocení výsledku 
a týmové práce

Jak jste spokojený s výsledkem pro-
jektu? Odpovídá tomu, co jste si před-
stavoval?

Ano, jsem spokojený s  výsledkem. 
Je to areál vkusný, respektující živočichy 
a rostliny v krajině, nechávající lidi si do-
jít a načerpat sil přírody a ticha.
Jak hodnotíte spolupráci s týmem, kte-
rý na projektu pracoval?

Výběr person do  týmu, myslím rea-
lizačního týmu, byl výběrem správným. 
Všichni své práci velmi rozumí, mají 
obrovskou praxi, je na  ně spolehnutí 
a drží slovo. Všechny mé požadavky ten-
to mančaft zvládl s  přehledem, precizně 
a zodpovědně.
Představím jednotlivé osoby – Tomáš Ba-
bica a jeho tým – práce se zemí, kamením. 
Díky jeho iniciativě máme dřevěný mostek 
přes potok na nově realizované kamenné 
stezce z  ul. Břidličná na  křižovatku ulic 
pod Domem zahrádkářů. Rovněž i  hráz 
na  potoku a  vodní nádrž u  altánu. Je to 
člověk, co opravdu Umí. Honza Kudela 
a jeho lidi – zahradní stavby a „dřevohryz“ 
- vyrobil nám štěpku ze všech vyřezaných 
náletů, vyrobil ohniště s posezením, dětem 
stavby okolo a mezi stromy, sekal a mulčo-
val traviny. Profík na zahradu, ví co a jak. 
Jirka Jílek s  týmem – na  altánu stvořil 
„zelenou střechu“, díky jeho práci bude 
altán živý, na  střeše rostliny zjemní ostré 
hrany stavby. Vysadil břehy potoka starý-
mi odrůdami keřů, areál zaplnil výsadbou. 
Stromy a keře - to je Jirka.
Chtěl bych využít tohoto článku k podě-
kování těmto lidem, našim lidem Vře-
siňákům, co vložili do  práce nejen své 
umění, ale také srdce.

 Komunitní práce a zapoje-
ní veřejnosti

Jak vnímáte zapojení občanů 
do projektu? Co říkáte na jejich dobro-
volnou práci?

Zapojení Vřesiňáků do projektu bylo 
vážně úžasné, několikrát ráno v  sobotu 
vstali, oblékli se a  šli makat na  něčem, 
co považují za  smysluplné, na  „obecní 
zahradě“. Klobouk dolů před všemi, co 
se rozhodli dobrovolně vstanout a  jít. 
Na  poslední pracovní sobotě chci podě-
kovat obzvláště malým dětem, Domini-
kovi, Timimu, Vojtovi, Adamovi, kteří 
rozvozili dřevěnou štěpku, a že jí bylo asi 
2 m výšky, po celém areálu.

Překvapila vás ochota lidí pomáhat, nebo 
jste něco takového očekával?

Máte pravdu, překvapila mě ochota 
lidí pomoci na  něčem, co vzali tuto práci 
za vlastní. Měli možnost jako jiní Vřesiňáci 
nepřijít, ale oni všichni chtěli a přišli. To je 
v dnešní době pro mě obrovská ukázka toho, 
že jsou stále mezi námi lidé, co jim na obci 
záleží, nemají jen svůj svět okolo domu 
za betonovým plotem. Velice si vážím jejich 
odhodlání a  chuti pracovat. Udělali obrov-
ský kus práce. Mnohokrát jim za to děkuji, 
bez nich by to bylo mnohem složitější.
Myslíte si, že projekt Kačák pomohl posí-
lit komunitního ducha v obci?

Tento projekt ukázal, že když se vede-
ní ujme člověk jako Vy (radní Benešová) 
a stará se o věci komunity, školení, jednání 
s  lidmi a  organizaci mimo stavbu, tak do-
kázal, jak důležitá a nezbytná je tato práce. 
Je to velmi náročné, zejména na  čas. Ve-
dení obce dohlíželo na  průběh celé reali-
zace, od počátečních školení až po veřejné 
otevření areálu. Je to společná práce všech 
zúčastněných. Vždy je to o  lidech, o  jejich 
motivaci chtít „něco“ dělat.

Budoucnost a další plány
Vidíte ještě nějaký prostor pro vylepšení 

areálu? Co by se dalo dál rozvíjet?
Je třeba respektovat zejména přírodu 

v  této lokalitě, nesmíme vybudovat zá-
bavní park, i když to k tomu některé lidi 
svádí, ale místo, kde si v  tichosti a klidu 
uvědomíte, jak je krásně v  přírodě. Pro-
pojení vodní hladiny a  ohně je naprosto 
dostatečně vypovídající o síle vlivu na lid-
ské smysly.
Máte v  hlavě nějaké další projekty 
nebo nápady, které by mohly navázat 
na Kačák?

Pevně věřím, že vedení obce najde 
sílu a  prostředky na  to, aby se propojil 
rybník s  areálem Kačáku. To bude jedi-
nečný projekt mezi okolními obcemi, toto 
nebude mít opravdu žádná blízká obec. 
Naprosto unikátní.
Co byste doporučil jiným obcím nebo 
komunitám, které chtějí realizovat po-
dobný projekt?

Tak zejména jim chci doporučit, ať 
se osobně přijdou podívat na  ten náš, 
pak ať si najdou vedoucího týmu, co 
to opravdu „umí“ s  lidmi, a pak to nej-
důležitější – musí najít ty správné lidi 
do  týmu. V  tom jim přeji mnoho sil, ty 
totiž rychle ubývají.
Děkuji ti za rozhovor.

Barbora Benešová

Malí vřesinští umělci už počtvrté
Třetí únorovou neděli si v  obřadní síni OÚ malí malíři převzali ceny v  soutěži 

,,MOJE VÁNOCE“. Jednalo se již o čtvrtý ročník výtvarné soutěže pro děti o dort mís-
tostarosty obce, který byl vyhlášen přes vánoční svátky. Letos soutěž nebyla pouze pro 
děti ZŠ a MŠ ve Vřesině, ale soutěže se mohly zúčastnit všechny děti do 10 let s trva-
lým bydlištěm ve Vřesině. Reagoval jsem tak na podněty rodičů. A bylo to dobře, sou-
těžní klání malých malířů to pěkně zdramatizovalo. Pět obrázků obsadilo první místo, 
kdy dokonce dva obrázky patřily sourozencům Terezce a Karolínce Topiarzovým.

A tady jsou výherci: - Terezka a Karolínka Topiarzovy dohromady dostaly velký dort
                                   - Lea Ličkov - Štěpán Mlčá - Michaela Tomanová
Ještě jednou malým výhercům blahopřeji a děkuji také ostatním malým vřesinským 

malířům za účast v soutěži. Velké poděkování patří také rodičům, kteří s dětmi přišli a vy-
tvořili společně krásnou a slavnostní atmosféru a pěkně si popovídali. Bylo to moc milé. 
                                     Pavel Pokorný, místostarosta obce               
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V sobotu 22. února proběhly v naší 
obci již druhé vepřové hody. Rodí se 
nová tradiční akce ve  Vřesině, kterou 
mnoho občanů určitě přivítá. A  jak ji 
hodnotit? Myslím si, že ji přesně vy-
jádřil příspěvek na  facebooku Vřesina 
od  paní Katrin Marušíkové: ,,Za mě 
skvělá akce. Byla jsem letos poprvé, 
a i když jsme taky čekali ve frontě na jíd-
lo, tak nás to neodradilo a příští rok to 
určitě zopakujeme. Jinak jídlo bylo per-
fektní a atmosféra nejlepší. Důležité je, 
že se lidé baví.“  ANO, řekla tím úplně 
všechno. Moc nás to potěšilo a  také 
upozornilo, abychom příští rok udělali 
,,něco“ s frontou na jídlo. Kdy to čekání 
už někdy opravdu ,,bolelo“. Na  vepřo-
vých hodech bylo opravdu cítit tu prima 
atmosféru a  že všichni, kteří se na  její 
organizaci podíleli, dali do  toho kus 

INFORMACE Z OBCE

Nová tradice ve Vřesině
svého srdce a že si to spolu s lidmi užívají. 
Bylo to vidět i na našem starostovi, který 
vydržel šest hodin stát venku a  v  pařáku 

vařil ovar. A  když jsem ho chtěl ,,zmr-
zlého“ vystřídat, nechtěl se slovy ,, že si 
to musí vychutnat,,. Holt, patří do rodu, 
kde se zabíjačky dělaly. A nakonec děku-
ji Janě Holušové a jejímu týmu za skvě-
lou kuchyň, harmonikářům a  Kubovi 
Horákovi za  skvělou atmosféru během 
celého odpoledne. DJ DAX za  bezva 
disko a  celému mému týmu za  pomoc 
při přípravě. Byla také bohatá tombola 
a  děkuji všem sponzorům, kteří do  ní 
přispěli svými cenami a  samostatně 
za  krásný dort – vepřovou hlavu, který 
vyrobila žákyně 3.ročníku Eliška Lubo-
jacká ze SŠ prof. Zd. Matějíčka v rámci 
odborného výcviku. Moc, opravdu moc 
velké poděkování patří také všem, kteří 
jste na vepřové hody přišli a spolu jsme 
prožili mnoho hezkého.

Pavel Pokorný, místostarosta obce

RETRO 
PÁRTY

Dne 25. 1. 2025 pořádal Rybářský 
spolek Vřesina spolu s Vinotékou Vřesina 
a  celým týmem z  ulice Nádražní spole-
čenskou akci nazvanou RETRO PÁRTY, 
která byla ve  stylu 80. a  90. let. Akce se 
konala v  Domě zahrádkářů a  účast byla 
neočekávaně veliká a rádi bychom tímto 
poděkovali všem, co se přišli pobavit, zú-
častnit a hlavně si dali tu práci se sestave-
ním a výrobou ,,správného retro outfitu“. 

Vzhledem k nadměrnému kladnému 
ohlasu a  zájmu bychom tímto chtěli po-
zvat na  další ročník této zábavy. Datum 
příští akce víme již nyní a bude v sobotu 
24. 1. 2026. 

Doufáme, že akce bude stejně kva-
litní a možná ještě zajímavější než první 
ročník.
S pozdravem se těší:  

Věrka a Roman Gavorovi
Matěj a Adam Výtiskovi,  Petr Pařenica 

2025
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Narodili se                                                                         Opustili nás

Od 01. 12. 2024 do 28. 02. 2025 se v naší obci narodili                                Ve stejném období nás navždy opustili tito spoluobčané:  
David Krysmanek                                                               Helena Bártová                 Jiří Grigar                     
Julie Ličková                                                                      Zdeněk Besta                  Otakar Homola 
Timotej Šimeček                                                                 Jindřich Černohorský      Marie Kocichová
                                                                                              Lenka Foltýnová Glacová       Jan Kotala
             Anežka Fornadĺová                 Vlastimil Kudela 
             Jan Návrat   Milan Švrlanský 
              Bohumil Talaga

„Blahopřejeme jubilantům naší obce…“
Od 01.12. 2024 do 28.02.2025 oslavili významné životní jubileum tito naši spoluobčané:

Prosinec                    Antonín Vajda                         Jiřina Filipová               
                                    Milan Zachoval                                          
                                    Marie Kočí                                          
         Eva Andrlová                       

Leden                        Marie Bahrová                         Radislav Kaufman              Karel Vlach            
                                   Libuše Velká                            Miluše Lasáková           
                                    Jitka Roubíčková                     Jana Hrubá                         
         Janina Karnetová                    Milan Švrlanský                                                 

Únor                          Marie Bártová                          Miluše Gábová 
                                    Václav Jašek                             Jiří Grigar          
         Oldřich Bárta                           Vladimír Kudrna    
                                    Jan Krčmář                                                
                 
                Monika Pitrová, matrikářka

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
Milí rodiče, 
zveme Vás i Vaše blízké, babičky a dědečky, členy rodiny, aby společně s námi přišli oslavit narození Vašeho děťátka 

u příležitosti VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ, které se uskuteční v neděli dne 30. března 2025 v 10:00 v obřadní síni Obecního úřadu Vřesi-
na. Bližší informace včetně pozvánky zašleme rodičům nově narozených dětí poštou.  

Mgr. Monika Pitrová, matrikářka

Vážení spoluobčané, 
rádi bychom pozvali všechny vřesinské jubilanty, kteří 

oslavili či oslaví v letošním roce své životní jubileum, na přá-
telské „SETKÁNÍ JUBILANTŮ“, které se letos koná v pátek, 
dne 23. května 2025 od 10:00 hodin v sále Domu zahrádkářů 
ve Vřesině. Těšit se můžete na bohatý kulturní program a také 
na vystoupení dětí z Mateřské školy Vřesina. Pozvánka Vám 
bude zaslána s časovým předstihem.

SETKÁNÍ VŘESINSKÝCH JUBILANTŮ
Pozn.: Jelikož jsme si vědomi, že konání této akce v pra-

covní den může některým jubilantům přinést problémy s do-
pravením se na místo konání, zajistí obec v nejnutnějších pří-
padech odvoz. Objednat jej můžete u paní matrikářky Moniky 
Pitrové telefonicky na tel. čísle: 555 502 962, nebo e-mailem 
na matrika@vresina.cz. 

Monika Pitrová, matrikářka
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SPOLKY

Ne, nebojte se, nebudu si hrát na Boženu Němcovou a vyprávět vám pohád-
ky. Jen jsem se snažila nějak vtipně představit našeho nového režiséra.

JAN PIRKL
Herec, režisér a člen LIDOVÉHO DIVADLA KRNOV.
Ti z vás, kteří nám fandí a pravidelně ve Vřesině navštěvují náš každoroční 

malý festival divadla (pořádaný v říjnu), si jistě Jeníka vybaví v inscenaci SRNKY, 
se kterou u nás LDK vystupovalo naposledy.

Jako většina režisérů, kteří s námi spolupracovali (ONDŘEJ BENDA, MA-
RIE DUBSKÁ), Jeník vyniká velkou dávkou nadšení, optimismu a  trpělivosti. 
Snad mu to ve  stejné míře vydrží až do  premiéry představení „MEZI NEBEM 
A ZEMÍ“.

Láska mezi nebem a  zemí je romantická komedie o  soužití dvou světů, 
po kterém začnete vnímat vlídné duchy a strážné anděly kolem sebe.

My herci se snažíme při zkouškách pana režiséra udržovat ve stálé bdělosti 
svou perfektní znalostí textu, oduševnělým hereckým projevem a skvělým, vytří-
beným pohybem po jevišti. A děláme to tak dobře, že to Jeníka zvedá ze židle! Ale 
teď vážně, pokud nám nadšení a zdraví vydrží, premiéra bude koncem března.

Těšíme se na vás                 
                 za Divoch divoška Hedvika Řeháčková

Jak Jeník k DIVOCHU přišel 

pokračování na další straně

Rozhovor se Zdeňkou Bajgarovou, předsedkyní 
ochotnického spolku DiVOch ve Vřesině

Děkuji, že jste mě oslovili k  tomuto 
rozhovoru. Je to pro mě příjemné pře-
kvapení, protože si uvědomuji, že v naší 
vesnici je spousta aktivních lidí, kteří by 
si zasloužili stejná uznání. Ráda bych 
tímto poděkovala i  všem ostatním, kteří 
svou činností obohacují náš život v obci. 
Ve  Vřesině žije mnoho lidí, kteří svou 
energií a  nadšením přispívají k  rozvoji 
naší komunity. Ať už jde o spolky, jednot-
livce nebo rodiny, každý má svůj způsob, 
jak se zapojit.
Jak a kdy vznikl divadelní spolek DiVOch? 

Spolek byl založen v roce 2013. Za ob-
novením ochotnické činnosti v  obci stála 
Eva Paláčková a  vedení převzal Michal 
Král. Já působím ve spolku od roku 2018.
Co bylo hlavní motivací k  jeho založe-
ní? 

To je otázka na zakládající členy, ně-
kteří z nich jsou stále aktivní.
Jak se spolek vyvíjel v průběhu let? 

Divadelní spolek se v  průběhu let 
neustále vyvíjel. Pracujeme na  zdoko-
nalování našich hereckých schopností, 
zkoušíme nové hry a  přístupy, nebojíme 
se experimentovat. Pravidelně pořádáme 
a účastníme seminářů a workshopů, kte-
ré nám pomáhají růst nejen jako jednot-

livcům, ale i jako týmu. 
Kolik lidí je teď ve  spolku? Hrají u  vás 
i děti nebo senioři? 

V  našem spolku je momentálně pat-
náct členů, ale ne všichni jsou aktivní. 
Spolupracujeme také s  příznivci spolku, 
kteří nám pomáhají nejen s  technickým 
zajištěním. Hrají u nás lidé všech generací. 
Díky této věkové i profesní rozmanitosti se 
od  sebe navzájem učíme, sbíráme zkuše-
nosti a inspirujeme se.
Jaké vztahy mezi vámi panují? 

U  nás panují přátelské vztahy, které 
jsou základem naší soudržnosti. I  když 
máme různé názory a  pohledy, vzájem-
ně se učíme respektovat. Samozřejmě, 
že tam, kde je vášeň a  kreativita, vznikne 
občas i napětí! Ne vždy je vše hladké – ob-
čas dojde ke  třenicím, což k naší společné 
cestě patří, ale tyto momenty nás posilují 
a učí nás vzájemnému hledání kompromi-
sů. Dávají nám příležitost posunout se dál 
i v osobní rovině.
Jak probíhá výběr her a kdo do něj mluví? 

Je to různé. Některé hry jsme režisérům 
nabídli my, jindy přišel režisér s konkrétním 
titulem. V každém případě se vždy snažíme 
obsadit všechny, kteří mají čas a zájem podí-
let se na nastudování inscenace.

Máte nějakou oblíbenou tematickou li-
nii nebo autorskou tvorbu? 

Nemáme konkrétní tematickou linii 
ani autorskou tvorbu, které bychom se 
vyloženě drželi. Vybíráme kousky, které 
zvládneme odehrát v podmínkách, které 
jsou do značné míry omezené. Rádi vybí-
ráme hry, které mají humorný náboj a do-
kážou rozesmát naše diváky. Komedie 
nám dává příležitost vyjádřit se zábav-
ným způsobem, ale také se zamyslet nad 
každodenními situacemi, které mohou 
mít hlubší význam.
Jaké inscenace už máte za  sebou 
a na kterou jste nejvíce pyšní? 

Každá z inscenací je něčím výjimečná. 
Jsme pyšní po  každém odehraném před-
stavení, které diváci odměnili potleskem.
Je nějaká hra, která pro tebe byla výji-
mečná? 

Cením si každé hry, ve  které jsem 
měla možnost hrát. Každé představe-
ní pro mě znamená cennou zkušenost, 
která mě obohatila nejen jako herečku, 
ale i jako člověka. Skrze postavy a příbě-
hy se dostávám k  hlubšímu porozumění 
lidským emocím a vztahům, což mi dává 
nový pohled na svět kolem mě. 
Co je na vedení amatérského divadelní-
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ho spolku nejtěžší? 
Vedení amatérského divadelního spol-

ku přináší různé výzvy, jako je organiza-
ce zkoušek, koordinace různých termínů 
a hledání rovnováhy mezi osobním a pro-
fesním životem. Ale díky podpoře ostatních 
členů spolku to zvládám. Máme silný tým, 
který se navzájem podporuje, a  bez jejich 
pomoci by to bylo mnohem těžší.
A co ti naopak přináší největší radost? 

Nejvíce mě těší moje děti, které mi 
každý den přinášejí nové radosti. Mám 
štěstí na přátele, se kterými sdílím krás-
né okamžiky. Raduji se z  knih, které mi 
otevírají nové světy a z divadla, které mi 
dává možnost prožívat příběhy. Procház-
ky v  přírodě jsou pro mě nevyčerpatel-
ným zdrojem klidu. K tomu všemu si ráda 
užívám relaxaci v sauně, osvěžení ve vodě 
a vanilkovou zmrzlinu.
Stalo se vám někdy na jevišti něco neče-
kaného nebo vtipného? Jak se v takové 
situaci zachováš? 

Na  jevišti se nám občas stane něco 
nečekaného, co přidá do  představení 
vtipnou situaci. Těch momentů není 
mnoho, ale je těžké je popsat, protože ka-
ždá je unikátní a vychází z momentálního 
průběhu představení. Když se to stane, 
snažím se zachovat klid a  improvizovat. 
Většinou to diváci ani nepostřehnou 
a pokud ano, připojí se k nám smíchem, 
což nám vždycky dodá energii do dalšího 
pokračování.
Na co se teď můžeme těšit? 

To si můžete přečíst v  tomto vydání 
Vřesinských novin. Hedvika Řeháčková 
pro vás připravila článek.
Máte nějaké dlouhodobé cíle nebo sny, 
kam byste chtěli Divocha posunout? 

Přejeme si jediné: dělat divadlo s ra-
dostí, zítra i za deset let.

Osobní vztah k divadlu
Jak ses dostala k divadlu? 

Divadlo je pro mě něčím, co mě na-
plňuje a  zároveň osvobozuje. K  souboru 
jsem se přidala před šesti lety na základě 
zveřejněné výzvy na Facebooku.
Byla to láska na první pohled, nebo po-
stupná cesta? 

Už od  dětství mám hlubokou lásku 
k  slovnímu a  písemnému projevu, nejen 
díky tomu jsem objevila, jak silný může 
být divadelní svět. Tato zkušenost mě 
ovlivnila a  formovala, a  postupně se di-
vadlo stávalo neodmyslitelnou součástí 
mého života.
Pamatuješ si na svou úplně první roli? 
Jaké to bylo? 

Byla to role zapisovatelky na schůzi zastu-
pitelů. Cítila jsem strach, nejistotu, vzruše-
ní a radost.
Kdybys mohla hrát po boku jakéhokoliv 
slavného herce, kdo by to byl a proč? 

Vybrala bych si Bradleyho Coopera, 
protože jeho schopnost přecházet mezi 
různými žánry a  postavami je fascinující. 
Mám obrovský respekt k  jeho hereckému 
umění a  navíc jeho přirozené charisma 
a  hloubka postav, které ztvárňuje, by mě 
určitě inspirovaly a  motivovaly k  lepšímu 
výkonu. Myslím, že by to byla skvělá příle-
žitost učit se od někoho, kdo dokáže diváky 
zaujmout nejen svou hrou, ale i  lidskostí, 
kterou do svých rolí vkládá.
Máš nějaký svůj osobní divadelní sen? 
Hru, kterou bys chtěla zahrát nebo zre-
žírovat? 

Nemám konkrétní divadelní sen, který 
bych si chtěla splnit, ale pro mě je divadlo 
o neustálém objevování a růstu.
Je nějaká replika z divadelní hry, která tě 
provází životem?

 Ano, často mi v běžných situacích na-
skočí replika z uvedených her. Tyto repliky 
se stávají takovými malými mantrami.

Život mimo divadlo
Co tě kromě divadla nejvíc baví? Jak trá-
víš volný čas, když zrovna nezkoušíte? 

Kromě divadla mě baví spousta dalších 
věcí.  Volný čas si užívám naplno, abych 
byla v rovnováze a měla energii, ale občas 
to přeženu.
Jaký máš vztah k  Vřesině? Co pro tebe 
znamená a jak ji vnímáš v souvislosti s di-
vadlem? 

Vřesina je pro mě velmi zvláštní místo. 

Vychovala jsem zde čtyři děti a  od  roku 
1991 zde žiji. Místní lidé a krajina jsou pro 
mě domovem, který mi dává pocit stability 
a klidu. Začátky pro mě byly náročné, pro-
tože dopravní obslužnost a nákupní mož-
nosti v té době nebyly na takové úrovni, jak 
bych si přála, ale postupně jsem si na  to 
zvykla. Dnešní Vřesina je jiná, má spoustu 
krásných zákoutí. Divadlo vnímám jako 
jeden ze způsobů, jak propojit lidi v  naší 
vesnici, také proto pořádáme na  podzim 
přehlídku. Divadelní činnost mě spojila 
s dalšími lidmi i mimo obec a přinesla mi 
mnoho krásných chvil a pout.
Co tě motivuje pokračovat i ve chvílích, 
kdy je to těžké? Napadlo tě někdy s tím 
skončit? 

Motivuje mě to, že jsem za sebou ne-
chala kus práce, na který jsem hrdá. Před-
stavení, každý úspěch, ale i všechny výzvy, 
které jsme překonali, mě posouvají dál. 
Skončit s  tím mě napadá, když nastávají 
časté komplikace anebo se domnívám, že 
už nemám dost sil. Každý ze členů má svůj 
osobní a pracovní život mimo divadlo a  je 
důležité ho respektovat. Díky tomu se učím 
trpělivosti a pochopení. Pro mě je důležité, 
že i přes tyto obtíže stále pokračujeme. Ale 
zatím jsem stále plná energie s odhodláním 
pokračovat. Zkuste se mě zeptat před pre-
miérou, odpověď bude jistě jiná.
A co ti dodává energii pokračovat? 

Baví mě vidět za sebou výsledek, těší 
mě sledovat, jak produkt, na němž jsem 
se podílela, roste a  zlepšuje se. Líbí se 
mi, že dokážu na diváky přenést emoce, 
že seminaristé odejdou s  tím, že se zase 
něco nového naučili.

Osobní vzkaz
Co bys vzkázala lidem, kteří váhají, 
jestli se zapojit do divadla? 

Divadlo je opravdu parta bláznů – 
a to v tom nejlepším slova smyslu! Pokud 
váháte, jestli hrát divadlo, chci vám vzká-
zat, že je to místo, kde se můžete naplno 
vyblbnout, zkusit něco nového a  poznat 
spoustu skvělých lidí. I když to občas zna-
mená hektické přípravy a  improvizaci, 
ten pocit, když se vše podaří a všechny ty 
energie a nadšení se přenesou na diváky, 
je nenahraditelný.
Jak bys třemi slovy popsala Divocha? 

Káva, smích a únava.
Co je podle tebe v životě nejdůležitější? 

No, jasně že je to zdraví! Když nemáte 
zdraví, nemůžete si pořádně užívat všech-
no ostatní – ani tu zaslouženou porci va-
nilkové zmrzliny po náročné zkoušce.

Za rozhovor děkuje Barbora Benešová

SPOLKY
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Povídání o chlebu a vřesinské pekárně
Od své babičky jsem již od dětství slýchával známé rčení, že 

chleba je dar Boží, že všechno na světě se přejí, jen chleba ne, 
přestože ho jíme každý den. První chléb v dějinách lidstva byl 
velmi jednoduchý, nekvašený. Hrubě mleté nebo nadrcené obilí 
se smíchalo s vodou, ze vzniklé hmoty se vytvarovaly placky a ty 
se pekly na rozpáleném kameni nebo ve žhavém popelu, které 
pekli již lovci a sběrači v Jordánsku před 14 000 lety.

Nejstarší dochovaný kvašený chléb z  Evropy pochází 
přibližně z doby 3500 let př. n. l. a byl nalezen při archeolo-
gickém průzkumu sídliště Twann ve Švýcarsku. Vědci se do-
mnívají, že první kvašené chleby 
vznikly přidáním kyselého mlé-
ka do  základního těsta nebo ze 
zapomenutého či odloženého 
těsta, které mezitím zkvasilo 
a  vykynulo. České slovo chléb 
či chleba je slovo domácího pů-
vodu. Vzniklo z  praslovanského 
slova chlěbú, které má původ 
ve  starém germánském výrazu 
hlaiba téhož významu.

České pojmy související 
s  krájením bochníku nebo pec-
nu chleba: Vnější propečená část 
na  povrchu chleba se nazývá 
„kůrka“, vnitřní pórovitá část 
„střídka“. Ukrojený plátek chleba 
se nazývá „krajíc“ nebo „skýva“. 
Na šikmo ukrojený plátek na jed-
né straně zakrojený do  střídky je 
„sirotek“ (nespis. „škramfulec“). 
První a  poslední odkrojek chleba 
se nazývá „patka“ či „skrojek“. 
Druhému a předposlednímu kra-
jíci se říká „zápatčí“.

Vřesinský chleba sice tak 
starý není, ale určitě chleba pekli i první lidé, kteří přišli v rám-
ci osidlování do Vřesiny v 2. polovině 14. století.  Původní pe-
kárna z 20. století, která byla součástí domu č.p. 38 na ulici 
Hlavní, kde pekl vyhlášeny pekařský mistr pan Eduard Oža-
na, již neexistuje, ale chleba se peče na jiném místě, na ulici 
Malá Strana č.p. 13. Pekárnu provozuje pan Petr Klimovič. 
Protože problematika kvality chleba mě zajímá, položil jsem 
mu následující dotazy:

Setkal jste se někdy s  názvem Vřesinský chleba a  co 
víte o historii pečení chleba ve Vřesině před tím, než jste 
zakoupil zařízení pekárny na výše uvedené místě?

Bohužel pojem Vřesinský chleba jsem nikdy neslyšel 
a o historii chleba ve Vřesině vím až díky internetovému vý-
zkumu, který jsem si udělal před tím, než jsem koupil míst-
ní pekárnu. Já pocházím z Orlové a sláva Vřesinského chle-
ba tak daleko nedosáhla. V  Orlové jsme mimochodem měli 
a stále máme vyhlášený chléb, kterému se říkalo od Komendi-
ra a za minulého režimu se na něj stávaly dlouhé fronty.  Tak-
že bohužel od bývalé slávy vřesinského chleba mě dělí velká 
vzdálenost časová i prostorová. Ale jsem rád, že mám na co 
navazovat. 

Tradice pečení chleba se předávala z generace na ge-

neraci. V každé chalupě dříve stávala pekařská pec a rodina si 
pekla chléb podle své potřeby. Máte i vy v rodině předky, kteří 
se zabývali pečením chleba nebo jste se k pekařskému řemeslu 
dostal úplně náhodně?

Můj dědeček z maminčiny strany byl zaměstnancem národní-
ho podniku Severomoravské pekárny, bydlel v bytě, který byl nad 
pekárnou v  Porubě, která je tam dodnes. Kousek od  „kruháku“ 
na  Hlavní třídě. To je jediná rodinná vazba na  pekařinu, o  které 
v  rodině vím. Ale nevzpomínám si, že by o  pekařině mluvil. Pa-
matuji si akorát, že zařídil, že jsme se s mými bratranci byli po-

dívat do pekárny v Jeseníku, kde poz-
ději děda bydlel. Takže jestli to mám 
od  něj, mám to nenápadně, genetic-
ky, aniž by se o  tom někdy mluvilo. 
Pokud vím ani nikdo z  rodiny není 
nějakým amatérským domácím pe-
kařem, ale jak se říká, ono to někdy 
přeskakuje generace. 

Málokterá pekárna v současné 
době připravuje chleba tradičním 
způsobem po  staru. Inspiroval 
jste se při pečení chleba uměním 
starých pekařských mistrů nebo 
uplatňujete jen nové způsoby peče-
ní chleba?

Krátká odpověď je, že sice nein-
spiroval, ale přesto dělám postaru. 
Abych to vysvětlil, musíme to vzít 
trochu obšírněji. K  pečení chleba 
jsem se dostal jako spousta lidí bě-
hem kovidové epidemie. Spousta lidí 
zavřených doma začala péct kvásko-
vý chleba. Mne to zaujalo a začal jsem 
to zkoumat. Celý život jsem byl ajťák 
a  mám tendenci čas od  času objevit 
nějaký pro mě nový obor a hluboce se 

do něj ponořit. Čím více jsem zkoumal kvásek a pečení, tím víc mě 
to fascinovalo. Je to jako alchymie. Na začátku je prostě jen bílý 
prášek (mouka) a voda, a na konci je nadýchaný, voňavý, křupavý 
bochník. Transmutace, kámen mudrců. Navíc je to celé živé, do jis-
té míry nepředvídatelné. Musíte reagovat na to, jak se mění počasí 
i roční doba. Je v tom řád i improvizace. Fa-sci-nu-jí-cí! No ale zpět 
k té inspiraci. Většina mých zdrojů byl anglicky mluvící youtube, 
takže přímo českou tradici jsem nezkoumal, nebyla tou přímou 
motivací, kterou to celé začalo, ale jelikož šlo o kváskový chleba, 
což je právě ten starý způsob, přirozeně jsem dospěl k  tomu, co 
dělali i naši předkové. Moje výroba chleba se hodně podobá tomu, 
co popisujete v předchozích odstavcích. Na začátku je zralý kvas, 
mouka, voda, sůl, všechno ruční výroba, kynutí v ošatkách i tep-
loty a časy jsou podobné těm, které popisujete. Samozřejmě za tu 
dobu, co to zkoumám už jsem došel i k české tradici, ale abych se 
do toho opravdu ponořil, budu muset do knihovny.  

Jaké druhy chleba a dalšího pečiva pečete a prodáváte. Kde 
je možné zakoupit to, co napečete. Pečete i na zakázku?

Základem sortimentu pekárny je žitný chleba, pšenično-žit-
ný chleba a dalamánky. To vše je čistě kváskové. Žádné kvasnice. 
K  této základní trojici pak různě peču záviny (makový, jablečný, 
tvarohový), máslové sušenky, nebo slané kmínové tyčky z  lístko-
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vého těsta. Na Vánoce se vždycky nechám ukecat na vánočky 
a na Velikonoce plánuji mazance. A jelikož mě pečení zatím po-
řád baví, objevují se náhodně v prodeji různé moje experimen-
ty podle toho, co mě zrovna zaujme a s čím si zrovna „hraju“, 
například Japonský sladký chleba shokupan, nebo nekvašené 
chlebové placky. 

Jaké je vybavení pekárny k pečení chleba a pečiva?
Na facebooku má stránka vřesinské pekárny v popisku „Do-

mácí pečení, jen malinko větší pec.“ A opravdu takové je zdejší 
vybavení. Mám pec, do které se vejdou tři větší plechy. Jsou to 
plechy 60x40cm, což je asi jako dva domácí plechy vedle sebe. 
Jsem v  ní schopen upéct 18 půlkilových bochníků najednou. 
K tomu mám hnětač, který zvládne uhníst asi 4 kg těsta. Což je 
zase jen o trochu větší „robot“, než má spousta lidí doma. Ty 4 kg 
těsta je 6 bochníků. Takže abych naplnil pec těmi osmnácti chle-
by, musím vyrábět postupně tři várky těsta. A to je z technologií 
vše. Jinak je to už jen o rukách. Mísy, ošatky, klasický dřevěný vá-
leček na těsto, dobré rukavice na horké věci. Z věcí, co nemá ka-
ždý doma, mě ještě napadá, že tu mám kynárnu. Malá místnost 
s dobrou tepelnou izolací, kde je takový ten elektrický radiátor 
do zásuvky a ten tam vytváří optimální teplotu pro kynutí těsta. 

Naši předkové upečený chleba zabalili do utěrky a ne-
chali ho v chladné, suché tmavé místnosti. Chléb tak mohl 
volně dýchat a  zůstal dobrý i  dva týdny po  upečení. Doba 
se změnila. Jak dlouho vydrží být chutný chleba upečený 
ve  vaší pekárně a  jakým způsobem je nutné ho skladovat, 
aby neztratil své chuťové vlastnosti?

Co se týče trvanlivosti, musím se pochválit, že zdejší žitný 
chleba má pověst chleba, co vydrží. Zákazníci mi popisují, že si 
ho třeba berou v létě na dovolenou, kde vydrží i více než týden. 
Osobní zkušenost nemám, protože když si nějaký vezmu domů, 
zbaštím ho během pár dní. Běžně ale třeba přinesu chleba v pá-
tek a  poslední krajíčky dojídám v  pondělí. Co se týče sklado-
vání, tak můj osvědčený postup je tento. První den si ukrojím 
pár krajíčků a chleba nechávám stát na tom řezu na plastovém 
prkénku. Tím pádem je řez chráněn proti rychlému vysychání 
a zároveň kůrkou, která je volně na vzduchu, odchází vlhkost 
přiměřenou rychlostí. Druhý den dále krájím a chleba opět od-
kládám na řeznou plochu na prkénko. Plastové prkénko proto, 
že dřevěné saje vlhkost a  ta část, která je potom na  prkénku, 

Exkurze do malé, leč milé vřesinské pekárny
Jsme potěšeny, že můžeme touto cestou poděkovat majiteli 

vřesinské pekárny za skvělou exkurzi pro děti ze školní družiny 
při ZŠ a MŠ Vřesina. Děti se dozvěděly, z čeho se peče chleba, 
co je to kvásek, viděly pšeničné a žitné zrno (mohly i ochutnat), 
ovoněly si hromadu kmínu, pomáhaly vytvarovat ještě neupe-
čené bochníčky chleba a  dát jej do  ošatky nakynout. Zhlédly 
v  troubě, jak se pečou sušenky, které mohly díky laskavému 
panu pekaři i ochutnat, byly u  toho, jak se pečou dalamánky. 
Na chvíli děti nakoukly a ohřály se v „kynárně“, v místnosti, kde 
všechna chlebová a dalamánková těsta kynou. Na závěr celé ex-
kurze jim pan pekař umíchal těsto, ze kterého si děti vlastní-
ma rukama mohly „uhňácat“ svou placku, do čehož se pustily 
s vervou sobě vlastní. S kolegyní, paní vychovatelkou, jsme byly 
z milého setkání s vůní chleba stejně nadšené jako „naše“ děti. 
Tak snad zase za rok, s budoucími prvňáčky. Děkujeme.

Paní vychovatelky školní družiny při ZŠ a MŠ Vřesina

více osychá. Druhý den zhodnotím, jak moc suchý se mi chleba 
zdá. a podle toho buď přečká další noc stále ještě volně na pr-
kénku, nebo pokud už se mi zdá sušší, tak v papírovém sáčku, 
abych zpomalil únik vlhkosti. Volně na  prkénku udrží kůrku 
celou dobu křupavou. Jakmile jde do sáčku, kůrka změkne. Vět-
šinou třetí den už bývá sušší a jde do papírového sáčku a jsem 
smířen s  tím, že kůrka bude měkčí. Kdo chce skladovat déle, 
doporučuji mrazák. Chleba snáší zmrazení docela dobře. Stačí 
ho pak nechat volně na stole pomalu rozmrznout. 

V roce 2021 bylo v České republice okolo 700 pekáren, 
které ročně napekly 260 000 tun chleba, tj. téměř milion 
bochníků denně. Průměrný Čech spotřebuje ročně 40 kg 
chleba, což je o 10 kg méně než před rokem 1989. Z celkové-
ho množství se 63 % chleba prodá v supermarketech. V roce 
1989 byla cena jednoho kilogramu chleba 2,80 Kčs, v roce 
2024 již 43 Kč. Cena chleba je závislá nejen na  kvalitě, ale 
zejména na  obchodní politice řetězců, které není zrovna 
nakloněna malým pekárnám. Co děláte proto, abyste v této 
konkurenci obstál, když váš předchůdce zanechal pečení 
chleba pravděpodobně, že nebyl schopen konkurovat?

Přiznám se, že z  marketingového hlediska nedělám skoro 
nic. Snad trochu pomůže tento rozhovor. Myslím si, že spousta 
Vřesiňáků ani neví, že tady pekárna je, případně že už má rok 
nového majitele. Mě baví to pečení, méně už to podnikání. Le-
tos jsem se přestěhoval do Poruby, takže teď to mám do Vřesiny 
kousek a chtěl bych se více podílet na kulturním životě. Například 
dodat chleba na akci vřesinský kotlík, nebo tuto sobotu chystám 
na vřesinský ples do tomboly dvě tašky mých výrobků. Vřesinská 
pekárna jsem já a jen já. Je to jednomužná operace. Nemám žád-
né zaměstnance, takže musím péct, prodávat i propagovat. Se-
pisuji delší příspěvek o tom, jak to v pekárně funguje, který chci 
poslat do skupiny Vřesina na facebooku a dát o sobě víc vědět. 
Nemá smysl konkurovat velkým pekárnám cenou. A ani nemám 
zájem péct totéž, co oni. Peču to, co mě baví a dělá mi radost. 
Chleby, za kterými si stojím a vím, že jsou dobré. Myslím si, že 
moje chleby jsou poměrně unikátní. Například stoprocentně ce-
lozrnný a stoprocentně žitný kváskový chleba se složením mou-
ka, voda, sůl, kmín, koriandr, běžně v obchodech nenajdete. Tak-
že chleby mám, jde jen o to, dát o sobě dostatečně vědět. 

                 S panem Klimovičem si povídal Milan Julínek
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Tříkrálová sbírka 2025 Vymřeme?
V  lednu, stejně jako v  minulých letech proběhla již tradiční 

Třikrálová sbírka. Letos se vybralo 91 091,- Kč. 
redakce

Narážím na zmínky o tom, jak klesá pohlavní aktivita mladé 
generace. Třeba průzkumy říkají, že v 25 letech věku neměla ani 
polovina mladých mužů ještě pohlavní styk. A nebude to asi jen 
lidská záležitost. Už více jak 60 let máme doma pejsky, obyčejně 
fenky a s nimi zážitky a zkušenosti s jejich háráním. Kolem našich 
vrátek, za nimi i před nimi, se pravidelně shromažďovali psí ná-
padníci nejrůznějšího vzrůstu, rasy i nerasy v nemalých počtech. 
Někteří šplhali přes drátěný plot jako opice, jiní se dovedli pod-
hrabat pod jakýmkoliv plotem, o otevření nezamčené branky pac-
kou nebo čumákem nemluvě. Naše noční venčení v této době zna-
menalo vzít do ruky hůl, psí princeznu přivázat na vodítko a venku 
se prodírat závějemi toužebných, rychle dýchajících tlamek ná-
padníků. Obvyklé noční vypuštění do zahrady nepřicházelo v úva-
hu. A přesto jsme je někdy neuhlídali, byli jsme překonáni vytr-
valostí a vynalézavostí. S čekající a mávající smečkou byly dobré 
vztahy, hlas jsme zvyšovali jen v kritických okamžicích a pro její 
dlouhou službu byla nachystána voda k pití. Nebáli jsme se ani ob-
rovského mastifa a před tím, než jsme ho odvedli ke známým ma-
jitelům domů, jsme ho přivázali k plotu. Urazil se a nečekal na náš 
doprovod, odešel i s plotovou tyčkou. Ty, které jsme neznali, jsme 
nazývali náhradními jmény. Nejvýraznější ze smečky byl vždy Ka-
rel a druhý byl Bedřich. Další, to už byla „plotová potvora“ nebo 
„hraboš“. Posledním, nedávným, byl obrovský ovčák „Karel“, co 
se nechal pohladit po hlavě a pak ji strčil pod branku a zvedl tak, 
že vypadla z pantů. Jeho parťák byl Bedřich, neurčité rasy s chro-
mou nožkou, co kamaráda používal jako buldozer razící mu cestu. 
Ne najednou, ale plíživě se smečka zmenšovala až po dnešek, kdy 
naše Zlatka na procházce značkuje jako strhaná a ženiši nikde! 
Úzce to asi souvisí se sociálními sítěmi. Na nich jakýkoliv „volný’’ 
pes je hned objeven, sledován, dáván v obecnou známost i s hyste-
rickým voláním po odchytu a s výhrůžkami majitelům. Takhle byl 
posledně sledován i ovčák Karel až tak, že k nám přišel obecní po-
licajt a chtěl ho potupně odvést. Nevydali jsme ho, sami ho dovedli 
domů. Zlatka se marně rozhlíží, nápadníci jsou dobře hlídáni. Od-
povídá to dnešní zvrácené době výměny úloh, kdy nehlídají psi, ale 
jejich páníčci. Ale u lidského množení by to přece mělo být jinak, 
i když i tam asi hrají roli sociální sítě. Kvůli nim není na sex čas!

Petr Nedělník

Martička svou funkci vzdala
kouzelnou hůlčičkou mávla,
novou pokladnicí se stala,
pečlivá zkušená Pavla.

Vésti Klub ať každý zkusí
je to stroj, to tvrdím, tečka,
vše do sebe zapadat musí
šrouby, páčky i kolečka.

Sedíme v pohodě na židlích
 v kuchyni se vaří káva,
pro nás radost, chuť i smích-
my to máme za svá práva!

Večírky, zájezdy, úterní schůzky
však těch akcí bývá dosti,
všechno zvládnou, čas je kluzký
užíváme bez starostí.

Klubová vlajka

Po Výroční schůzi je jasné
 že paměť jsme si osvěžili,
co se udělalo práce krásné,
jak jsme si, minulý rok žili.

Byly organizovány dvě výstavy-
navařeno, napečeno, nazdobeno,
přes všechny zbytečné obavy,
náš Klub obhájil své dobré jméno.

Je to náš stůl, co pokrytí má bílé
na něm vždycky plnou slánku,
kol něj lidi v plné síle-
v čele mají naši Blanku!

Servírují zde báječná sousta-
to jsou ty krásné okamžiky,
kterých i letos bude spousta-
my za ně můžeme jen provolati – 
Díky!

Milada Nedělníková

Stoupá naše vlajka vzhůru,
má tak spolehlivá lanka,
uprostřed Klubu, jako na kůru,
stojí naše předsedkyně – Blanka.

Pátým rokem náš Klub vede
svědomitá, plná vervy,
málokdo to takhle svede,
jiný, ztratil by snad nervy.

Víme dobře v čích jsme rukou,
kdo se za nás v obci bije,
zvládne v Klubu každý úkol
stále plná energie.

Není sama na tu práci
to se přece jen tak nedá,
kolem ní jsou kola hnací
Jana, Vlasta, Líba, Heda!

Všichni ve svém snažení,
Pavlínka, Vláďa i Marta,
zkrátka celé vedení-
Klubu vládne dobrá parta! 

 PŘÍSPĚVKY ČTENÁŘŮ
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Pozvánka 
na jarní výstavu

HALÓ, VŘESINO!!!

Pozvánka 
na Velikonoční odpoledne 

pro děti ve Vřesině
Klub důchodců ve Vřesině pořádá opět i letos jarní výstavu.
Místo konání: Dům zahrádkářů ve Vřesině
Datum konání: sobota 12.4.2025, 9.00 - 17.00 hodin
Ke koupi budou: košíkářské výrobky, perníčky, keramika, bi-
žuterie, sladkosti, velikonoční přání, dřevěné hračky, výrobky 
z medu a mnoho dalších výrobků.
Samozřejmě bude i  občerstvení: výborná dršťková polévka, 
zelňačka, klobásy a také výborné tvarohové koláče.
Jménem klubu důchodců všechny spoluobčany srdečně zveme.

Za klub důchodců Blanka Ćajková

Chystáme pro vás DEN OBCE, jaký tu ještě nebyl!
📅 14. června 2025
📅 Areál Hřistě Vřesina
    Ať jste malí, velcí nebo teenageři – nudit se rozhodně nebudete!
📅  Co vás čeká?
📅 Nadupaná hudební jízda:
• SELF MADE – mladá krev na scéně
• ADAN SANCHEZ – energická show
• KABÁT REVIVAL LIVE – klasika, kterou znáte a milujete
• VERONA – popové hity naživo
• DJ – taneční mejdan do noci!
📅 Western show “Anny Barvínkové”: kolty, biče a zábavné soutěže
📅 Ohňostroj – protože večer musí skončit ve velkém stylu!
📅 Parkour exhibice – ADD LEAD – neskutečné triky, 
   co vám vyrazí dech!
📅 Historický šerm “SERVUS BELLUM – THE TIME” –
   souboj, jaký znáte z filmů
📅 Policie ČR – preventivní stánek: kvízy, simulace 
   (zkus si projít rovně s “opilými brýlemi”)
📅 WORKSHOPY a ZÁBAVA pro každého:
• Kreativní koutky – vyzkoušej si něco nového!
• Animátorka – soutěže, smích a dobrá nálada
• Malování na obličej – proměň se v cokoli chceš
• Kouzelný kufr – pohádka nejen pro ty nejmenší
• Balónkování – protože bubliny a balónky nikdy neomrzí
📅 Přijďte se bavit, tvořit a zažít Den obce Vřesina naplno!
   Těšíme se na vás – bude to stát za to!

Téma: Velikonoční beránek   
Přijďte si užít kouzelné odpoledne plné zábavy a tradic!
Kdy? 16. dubna 2025 od 15:00
Kde? Dům zahrádkářů, Vřesina
Vstupné 50,- (Děti do 5 let zadarmo)
Na co se můžete těšit?
Malování kraslic – společně si ozdobíme vajíčka, ze kterých 
pak připravíme obří vaječinu pro všechny!
Kouzelnice Radana – čáry, kouzla a neuvěřitelná překvapení!
Tanečky a veselé soutěže pro děti
Sladké odměny pro malé šikulky
Tombola o obrovskou plyšovou ovečku a dort ve tvaru ovečky!
Horký čaj pro zahřátí zdarma pro děti i dospělé
Malý velikonoční trh s jarními dobrotami a dekoracemi
Přijďte si s námi užít krásné Velikonoce! Těšíme se na vás!

Obec Vřesina

POZVÁNKY / KULTURA
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FC Vřesina a hráčkám, se rozplynul sen sportovat a hrát 
fotbal. Pohled do těch smutných malých očí 
byl ale motorem se s osudem poprat a neza-
balit to. A podařilo se! Byť to stálo spoustu 
organizačního úsilí a  zejména pak vstříc-
nosti ze strany soupeřů, podzimní část se 
podařila odehrát na  jejich hřištích, za  což 
jim všem patří ještě jednou velký dík.

Ale nezanedbatelné byly i  značné fi-
nanční prostředky a podpora obce Vřesina 
při zajištění financování dopravy a  trénin-
kového procesu v různých azylech a zejmé-
na pak na  městském fotbalovém stadionu 
ve  Vítkovicích. Právě za  to patří vedení 
obce rovněž veliké poděkování.

Nyní, v  době končícího zimního pří-
pravného období, které jsme stejně jako 
podzim zvládli zajistit ve  spolupráci s  ve-
dením obce, jsme na prahu odvetných mi-
strovských utkání. Díky podzimním výmě-
nám pořadatelství a  příslibu vedení obce 
odehrajeme na svém.

Je veliký předpoklad, že v  domácím 
areálu se bude hrát prakticky pořád. Ví-
kend co víkend plný fotbalu napříč věkový-
mi kategoriemi. A my doufáme, že se naši 
fanoušci mají na co těšit. Rovněž doufáme, 
že budou chodit v  hojném počtu a  budou 
našim dalším hráčem, který pomůže, byť 
ne na hřišti.  Neboť za to, co všichni museli 
překonat v uplynulých měsících, si to roz-
hodně zaslouží. A zaslouží si to i  ti, u kte-
rých o body nejde a jejich zápasy se nehrají 
o víkendech.

Takže se moc těšíme, až to všechno vy-
pukne a uvidíme se opět na fotbale. A ještě 
jednou děkujeme všem za pomoc a podpo-
ru, které si moc vážíme a rádi mezi sebou 
uvítáme všechny, kteří se na fotbale ve Vře-
sině chtějí podílet.

vedení FC Vřesina

SPORT

2.polovina loňského roku byla plná 
turbulentních změn a zásadních momen-
tů, které ovlivnily chod nejenom našeho 
klubu, ale dopadly na většinu společnosti 
a obyvatel obce.

Již v  létě jsme se jako klub potýkali 
s velikými problémy při sestavování muž-
stev, a to nejenom toho dospělého. Vzhle-
dem k akutnímu nedostatku dětí jsme byli 
nuceni zrušit starší přípravku (U11). Je 
to opravdu smutná skutečnost a potvrze-
ní faktu, že sport, a  nejenom fotbal, děti 
netáhne. A  byť se vedení klubu a  trenéři 
snaží vytvářet podmínky, tak to stále není 
dostatečné. Ale na druhou stranu je nutno 
si říct, co by tím dostatečným bylo ...

Již během letních měsíců došlo 
i  ke  změnám na  trenérských postech ze-
jména u  mládežnických kategorií. Jak již 
bylo řečeno, tak kategorie U11 (a věříme, 
že jenom dočasně) byla zrušena vzhledem 
k nedostatečnému počtu hráčů.

U  kategorie U9 došlo k  výměně 
na trenérském postu, kdy se mužstva ujal 
náš hráč David Kroupa.

Mužstvo starších žáků (U15) opustil 
trenér Miloš Baričák, a na jeho místo se 
vedení klubu podařilo angažovat zkuše-
ného trenéra Petra Pavúka, což se dnes 
jeví jako skvělý počin. Ostatní kategorie 
a mužstva zůstala beze změny.

Ve chvíli, kdy jsme si mysleli, že jsme 
z nejhoršího venku, přišly v polovině září 
povodně a  vše, co se vybudovalo, naplá-
novalo a realizovalo, bylo během víkendu 
pryč … 

Nejenom že jsme přišli o hřiště a záze-
mí, ale mnohým, zejména malým hráčům 
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DTJ Vřesina
Vážení čtenáři, povětšinou spoluobčané, 
přehoupli jsme se do  dalšího roku, ale ještě předtím, než 

skončil rok 2024, jsme se mohli potkat v rámci naší tradiční akce 
s názvem Štěpánské bruslení. Je třeba říct, že tato akce patří k Vá-
nocům již více než 10 let, takže jsme rádi, že i po takové dlouhé 
době se na ledě stále objevují nové tváře, ale i „staří známí“, kteří 
to berou jako každoroční samozřejmost a už v předstihu se ptají, 
od kolika do kolika se bude bruslit. 

Samozřejmě to není jen o sportu, Vánoce jsou svátky klidu, 
takže je to i  ideální prostor se zastavit na  stadionu, pobavit se 
s přáteli, vypít si svařák a vyměnit si vzorky cukroví, pokud nějaké 
do Štěpána ještě zbudou. Můžeme vám slíbit, že pokud se nestane 
nic mimořádného, rádi vás přivítáme opět ke konci roku 2025. 

Do té doby ale času spousta, předtím stihneme ještě uspořá-
dat turnaje pro tenisty či volejbalisty, příměstské tábory pro děti, 
nábory do tenisové školy, beach přípravky a do kroužku míčových 
sportů a další akce, kterými se snažíme zpestřit dění v našem areá-
lu s našimi dětmi a jejich rodiči. 

Pojďme postupně. Stejně jako v loňské sezoně se jednou za mě-
síc sejdou volejbaloví nadšenci na  turnaji v  rámci Vřesinské ligy. 
V  letošní sezoně se zúčastnilo již 59 sportovců během 4 měsíců, 
březnový turnaj se uskutečnil po  uzávěrce článků, tudíž celkovou 
statistiku můžete sledovat na sociálních sítích Vřesinské ligy, nebo 

v následujícím čísle Vřesinských novin. Jsme rádi, že se k naší ko-
munitě připojili sportovci z Třinecka, Havířovska a dalších vzdále-
nějších míst v Moravskoslezském kraji. Co vás možná zarazí, ne-li 
rozesmutní, je informace, že kromě nás, organizátorů, se neobjevil 
ani jeden Vřesiňák. 

Není ale všem dnům konec, už teď vám můžu slíbit, že v létě je 
také se na co těšit. Ať už na soutěž s dlouhodobějším charakterem, 
nebo na speciální noční turnaje, které se v létě uskuteční. Všechny 
tyto informace budeme postupně zveřejňovat na webových strán-
kách a sociálních sítích, ať už DTJ Vřesina, nebo přímo stránky Vře-
sinské ligy. 

Další bod, který jsem zmínil, příměstské tábory, které byly 
již zmíněny v minulém čísle, ale se špatnými daty, za které se vám 
omlouváme. Tentokrát přikládám již konkrétní plakátky se správ-
nými daty, ať už na všesportovní tábor, nebo na tábor zaměřený 
především na tenis a dovednosti s ním spojené. Přihlašování bude 
probíhat stejně jako vloni, na  začátku dubna zveřejníme přihla-
šovací formulář, přes který budete moci vaše ratolesti přihlásit. 
Na  základě recenzí z  posledního ročníku očekáváme vysoký zá-
jem, takže není času nazbyt, aby na vás zbylo místo. 

Těšíme se na  vás na  dalších společných akcích, případně 
na turnajích námi organizovaných.

Za DTJ Vřesina, Bořek Vajda
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26.ledna odstartoval další ročník vesnických sportovních her, 
a to plaváním. Vřesinu reprezentovali již osvědčení plavci: Barbo-
ra Krčmářová, Jan Staněk a mladý nadějný Tomáš Buček. Toto 
družstvo skončilo na krásném 4. místě.

20.února uspořádala naše obec další z  disciplín, a  to lyžo-
vání. Jak už jsem v minulosti psala, tato disciplína je, co se or-
ganizace týče, pro obec, která nemá žádný lyžařský oddíl, dost 
náročná. Nemáme sice oddíl, ale máme výborné a hlavně ochot-
né lyžaře, firmu Madeja, která ještě nikdy nezklamala a lyžařský 
svah na Skalce. Tým lyžařů ve složení Lukáš Vrzgula, Kateřina 
Malíková, Petr Janda a opět mladý a nadějný lyžař, žák vřesinské 
školy Martin Madeja, vybojoval krásné 2. místo. Lukáš Vrzgula 
se stal vítězem celé soutěže.

Ještě bych na  tomto místě chtěla poděkovat všem, kteří se 
v tomto závodě i přes velkou zimu a nečekané technické problémy 
na této akci podíleli. Lukášovi Vrzgulovi, Katce Malíkové, Petro-
vi Jandovi, Milanovi Klimšovi a Tomášovi Janalíkovi z Klimkovic 
za postavení tratě. Simoně Novákové a Petře Hruškové za obsluhu 
u prezentace a kontrolu u časomíry a paní Vlastě Heřtusové u vý-
deje občerstvení. Samozřejmě velký dík patří paní Katce Ščerbové, 
zaměstnankyni obecního úřadu a jejímu manželovi, kteří obsluho-
vali techniku. Poděkování patří i Skalka family parku za poskytnu-
tí zázemí a umožnění závod uskutečnit.

Opravdu všem a firmě Madeja vřelé díky!
Ještě bych se na tomto místě chtěla omluvit vřesinským cyk-

listům, že jsem v minulých novinách zapomněla uvést jejich jmé-
na. Tento výborný tým, který loni skončil na 3. místě, ale to už víte, 
jel ve složení: Jan Fučík, Petr Janda a Lukáš Rybár.

Kluci promiňte.         Jitka Kozelková

Vesnické sportovní hry
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KEMP mladých stolních tenistů 
Vřesiny 2024

Pingpongovou sezonu ukončili mladí stolní tenisté klu-
bu SK Vřesina LT v  závěru června 2024 svým kempem stolní-
ho tenisu. Tradičně se sportovalo na  bezvadném přírodním 
hřišti na  Plzeňské ul., v  tělocvičně vřesinské školy („děkujeme 
všem za  poskytnutí!!“) či v  prostorách herny stolního tenisu 
SK Vřesina LT. V  herně stolního tenisu bylo pro naše mladé 
hráče a  hráčky připraveno „rodinné“ zázemí, které si užili na-
příklad i při spánku v prostorách této herny. Velké poděkování 
patří manželům Lotrekovým, kteří jim tyto prostory tradičně 

poskytují. Na  závěr a  při vyhodnocení nejúspěšnějších účast-
níků tohoto kempu nechybělo posezení rodičů s dětmi u ohně 
při opékání špekáčků. V  neděli, za  přispění pomoci rodičů 
při dopravě, děti navštívily AQUACENTRUM v  Kravařích.                                                                                                                      
Poděkování patří také manželům Křížovským, rodičům našeho 
mladého hráče Matěje, kteří všem sponzorsky zakoupili vstu-
penky do Aguacentra v Kravařích.

Děkujeme všem za dlouholetou přízeň mladým stolním te-
nistům SK Vřesina LT!!!!               Marian Hájko, trenér mládeže
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VAJICOMAT Vilma - Čerstvá 
vejce 24/7 přímo ve Vřesině

ETICKÝ KODEX 
VŘESINSKÝCH NOVIN – aktualizace

Obyvatelé Vřesiny a  okolí mají nyní možnost nakupovat 
čerstvá vejce kdykoliv během dne i noci! Díky vajicomatu Vil-
ma, který byl 7.1.2025 uveden do provozu, si můžete pohodlně 
pořídit kvalitní domácí vejce přímo od místního chovatele a dal-
ší farmářské výrobky, například mléko, kefír, sýr, ale i  uzený 
bok, sádlo nebo špek.

Jak vajicomat funguje? Stačí si vybrat požadované množ-
ství vajec, zaplatit hotově nebo QR kódem a  během několika 
sekund máte čerstvá vejce k dispozici.

Proč si vybrat vejce z  vajicomatu? Čerstvost a  kvalita – 
vejce pocházejí od slepic z volného chovu z naší farmy Dušná. 
Nonstop dostupnost – nakoupíte kdykoliv, i o víkendech a svát-
cích. Podpora místního chovu – nákupem podporujete místní-
ho farmáře. Jednoduchá a rychlá obsluha – bez nutnosti čekání 
nebo objednávání předem. 

Kde vajicomat najdete? Vajcomat stojí na ulici Záhumen-
ní naproti domu s č.p. 625, kde je snadno dostupný pro všechny 
obyvatele i projíždějící návštěvníky. 

Jak často vajicomat doplňujeme? Váš zájem je obrovský 
a může se stát, že vejce jsou již vyprodána, zásobování veške-
rých farmářských produktů vč. vajíček probíhá vždy v  ÚTERÝ 
po 16 hodině, poté doplňujeme vajíčka i 3x denně. 

Myšlenka vajicomatu vznikla z  touhy přinést lidem kva-
litní domácí vajíčka a  další produkty přímo od  regionálních 
farmářů a  zároveň usnadnit přístup ke  zdravým a  čerstvým 
potravinám. Dříve jsme vajíčka rozváželi, ale z důvodu časové 
náročnosti, jsme se rozhodli pro vajicomat. 

Celý projekt pro nás znamená víc než jen podnikání. Je to 
způsob, jak propojit lidi s tím, co je opravdu důležité – s přírodou, 
kvalitou a vědomým přístupem k tomu, co konzumujeme. A každé 
poděkování od zákazníků nebo pochvala za chuť našich vajíček 
nám připomínají, že tento krok stál za to a naše práce má smysl.

Přijďte si i vy vyzkoušet tuto pohodlnou a ekologickou cestu 
k čerstvým vejcím! Podpoříte lokální produkci a zároveň si do-
přejete kvalitní suroviny pro vaše domácí vaření. 

Děkujeme za Vaši podporu Jana a Petr Ličkovi
Více informací na www.krutasvinov.cz nebo 
FB @krutasvinov a IG kruta¬_svinov        Jana Ličková

(Vřesinské noviny se řídí souborem etických pravidel)

Pro členy redakční rady a  veškeré přispěvatele byl ra-
dou obce ze dne 13. září 2011 schválen následující soubor 
pravidel.

Poslední aktualizace: prosinec 2024

1. Vřesinské noviny jsou periodickým tiskem územ-
ního samosprávného celku a jsou vydávány obcí Vřesina.

2. Vřesinské noviny jsou občasníkem pro občany 
Vřesiny a  zájemce o  dění ve  Vřesině. Jejich náplní je při-
nášet důležité a zajímavé informace z Vřesiny a okolí. Jsou 
zaměřeny na život v obci, na kulturu, přírodu, vzdělávání, 
historii, významné akce a jubilea, rozvojové projekty, sport 
a další prospěšné a zajímavé aktivity pro děti i dospělé.

3. Vřesinské noviny jsou nepoliticky orientovaným 
informačním zdrojem, proto publikují primárně články 
a  zprávy apolitické s  výjimkou například zveřejnění vý-
sledků voleb, volební statistiky a  personálního obsazení 
orgánů obce s případným představením zastupitelů a členů 
rady. Zveřejňovat volební programy politických stran, koa-
lic a hnutí před komunálními volbami lze pouze za úplatu 
v rozsahu maximálně jedné stránky A4 s označením, že se 
jedná o inzerci.

4. O  akcích politických stran konaných na  území 
obce mohou Vřesinské noviny informovat až po jejich pro-
běhnutí, ale výhradně mimo předvolební období. Výjimkou 
jsou akce pro širokou veřejnost (jako jsou například plesy, 
koncerty, soutěže apod.) konané mimo období dva měsíce 
před a měsíc po volbách. O takovýchto akcích je možné in-
formovat předem upoutávkou.

5. Ve  Vřesinských novinách nejsou přípustné jaké-
koli osobní útoky, napadání či potenciálně urážlivé nebo 
nevhodné výrazy a formulace, případně předsudky a pejo-
rativní výrazy ve spojení s rasou, národnosti, pohlavím, ná-
boženským vyznáním, politickým přesvědčením, sexuální 
orientaci či profesním a společenským zařazením. Publiko-
vatelné jsou pouze konstruktivní kritické názory. Anonymní 
příspěvky se nezveřejňují. 

6. Před zveřejněním kritického článku redakční 
rada požádá o názor kritizovaný subjekt. Lhůta pro vy-
jádření kritizované osoby je do  uzávěrky následujícího 
vydání Vřesinských novin.

7. Členové redakční rady Vřesinských novin mají 
právo bez sdělení důvodu nezveřejnit příspěvek. Krátit ho, 
popřípadě upravovat nebo omezit rozsah příspěvku mohou 
pouze se souhlasem autora (vyjma článků zastupitelů).

8. Členové redakční rady Vřesinských novin jsou po-
vinní nezneužívat postavení člena redakční rady k činnosti 
reklamního pracovníka a  nepřijímat žádnou odměnu pří-
mou nebo nepřímou od zájemců o reklamu, odmítat podílet 
se na publikování skryté reklamy.

9. Členové redakční rady Vřesinských novin ani vy-
davatel obec Vřesina se nemusí ztotožňovat s názorem au-
tora zveřejněného příspěvku.

10. Plagiát se zásadně zakazuje.
11. Vědomé zkreslování informaci je zakázáno.

redakce
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Skauti pomohli s projektem Krabice od bot: 
Radost dětem i dobrý skutek

I když jsme datem blíže spíše k osla-
vám jara, tak mi dovolte, abych se trošku 
vrátila k  loňským Vánocům.  V  předvá-
nočním čase se naši vodní skauti Albatros 
Vřesina, za  organizační pomoci Simony 
Kopecké, tradičně zapojili do krásné cha-
ritativní akce Krabice od bot, která pomá-
há dětem ze sociálně slabších rodin. 

Projekt Krabice od bot má jednodu-
chý, ale silný princip: lidé naplní obyčej-
nou krabici od  bot různými dárky vhod-
nými pro děti daného věku – hračkami, 
školními potřebami, oblečením či sladko-
stmi. Tyto krabice se poté roztřídí a předají 
dětem, které nemají takové možnosti jako 
jejich vrstevníci. Často bývá krabice jedi-
ným dárkem, který dostanou.

Není tajemstvím, že skautské půso-
bení je provázáno skautským slibem a zá-

konem. Účastí na této akci se ukázala jejich 
ochota, přátelství ke všem lidem dobré vůle 
a odpovědnost vůči společnosti. Skauti po-
máhali s balením a označováním krabic. 

Nemalé díky patří i rodičům, vedoucím, 
kolegům z práce, protože díky nim se nám 
podařilo nashromáždit dostatek dárečků 
do krabic. Celkem se nám tak se skauty po-
dařilo zabalit 27 krabic od  bot, pro různé 
věkové kategorie, které rozzáří oči nejen 
mnoha dětí, ale i rodičů v náročných život-
ních situacích.

Děkujeme všem, kteří přispěli, i našim 
skautům za jejich energii a ochotu pomáhat. 
Ukázali, že skautské hodnoty nejsou jen slo-
va, ale skutečné činy. A to je ta nejlepší zprá-
va nejen na Vánoce, ale po celý rok. 

Dále bych vám ráda představila  dvě 
velké skautské akce, které nás v následujícíh 

měsících čekají. Nejprve se bude konat 
1.- 4.5.2025 SkaRe (Skautská Regata) 
na Lipně. To je již od roku 1994 tradiční 
jachtingový závod pro skauty všech vě-
kových kategorií. Na tento závod je třeba 
řádně trénovat, takže se už moc těšíme 
na  teplejší počasí, kdy už budeme moct 
na  vodu. O  měsíc později nás čeká sraz 
vodních skautů ČR se jménem Naviga-
mus, který se opakuje jednou za 3 roky – 
významné pro tuto akci je to, že vždycky 
je na  nějaké téma – letos se věnuje mo-
řeplavci Jamesi Cookovi. Na  Navigamus 
pojedeme na vodní nádrž Slapy v termínu 
5. - 8. 6. 2025. 

Fotografie jsou z  loňského SkaRe 
na vodní nádrži Rozkoš. Naše plachetnice 
jsou pod čísly 67 (Helgoland) a 69 (Viri-
bus Unitis).

    Veronika Kozelková (Veverka)

SPOLKY



Pokud se rozhodnete zaslat příspěvek do Vřesinských novin, dbejte prosím následujících pokynů. Text článku zasílejte ve wor-
dovském dokumentu nebo jako neformátovaný text. Článek by měl vždy mít název a na konci jméno autora. Anonymní články nebu-
dou zveřejněny.

Fotografie zasílejte zvlášť jako přílohu emailu a nevkládejte je do textu.
Dodržujte termín uzávěrky.                    redakce
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Mezi 
nebem 
a zemí

Upozornění

Anotace:
Svižná a  vtipná komedie, která 

jasně podtrhuje, co v  životě stojí za  to, 
a také fakt, že je třeba mít tyto hodnoty 
na zřeteli vždy a za jakýchkoli okolnos-
tí. Inscenace s  romantickou zápletkou 
od  úspěšné britské scenáristky neotře-
le připomíná jedinečnost lidského bytí 
tady a  teď a  oslavuje lásku jako tu nej-
větší sílu, co hýbe nebem i zemí.

Obsah hry: 
Spisovatel Jak Cameron se svou 

manželkou se utopí na  výletě lodí 
a po smrti se oba vracejí do svého ven-
kovského domu jako duchové. Prozatím 
vyštvali všechny nájemníky, aby měli 
klid. Jak? Strašili je, aby se do jejich ven-
kovského domu nikdo natrvalo nenas-
těhoval. Jejich snahy skutečně přivodí 
situaci, ve  které realitní makléř Mark 
Webster přichází kvůli nevysvětlitelným 
jevům v domě o zájemce o dlouhodobý 
pronájem, či dokonce o koupi domu. To 
vše platí, dokud se neobjeví dva mladí 
lidé, Simon a  Flick. Simon Willis jako 
začínající spisovatel doufá, že ho zde 
třeba políbí stejná múza jako jeho před-
chůdce. Píše svoji první knihu a  nevy-
dělává peníze. Navíc Flick, jeho žena, je 
těhotná. Pověsti o tom, že v domě straší 
a nikdo v něm dlouho nevydrží, jim tedy 
připadají spíš jako výhoda. Z  důvodu 
rozvíjení komediálních situací přidá au-
torka ještě dvě více méně epizodní, ale 
zároveň velmi důležité postavy: matku 
Flick Marcii Bradshawowou a Anděla.

 Autorka: Pam Valentine
se narodila v Londýně v divadelní rodi-

ně, a v mládí řešila především otázku, jestli 
být scenáristkou nebo herečkou. Nakonec 
se rozhodla psát, protože se jí zdálo jedno-
dušší scénář vytvořit než se ho naučit.

Na  přelomu sedmdesátých a  osmde-
sátých let minulého století napsala spolu 
s  Michaelem Ashtonem pro Yorkshire Te-

levison několik seriálů, z  nichž přinej-
menším dva patří do  zlatého fondu brit-
ské televizní tvorby komediální: Youʼre 
Only Young Twice (Mladý jsi jen dvakrát) 
a Thatʼs My Boy (To je můj kluk). Po krát-
kém odskoku k  rozhlasové tvorbě začala 
od poloviny devadesátých let psát pro di-
vadlo. Divadelní komedie Láska mezi ne-
bem a zemí obletěla doslova celý svět.
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